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GEMLİK BELEDİYE MECLİSİNİN 23 EKİM 2023 TARİHLİ 

OLAĞAN TOPLANTI GÖRÜŞME TUTANAĞIDIR. 

 

 

       TOPLANTIDA BULUNANLAR:  Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı    
 

                                              ÜYELER: Emir BİRGÜN, Oğuz HANÇER, Ercan 

BARUTÇUOĞLU, Galip GÜR, Osman DURDU, Arzu KARATAŞ, Aydın BAYRAKTAR, 

Zeynep AKIŞ SERİNTÜRK, Fehmi ARSLAN, Sedat AKKUŞ,  Şükran BEKAR,  Songül ŞANLI, 

Mustafa KAYNATMA, Elif ACAR YAŞAR, Fatih AYDIN, Durmuş USLU,  Alpaslan EKER, 

Bülent ÇİÇEK, Tekin RAMA,  Dursun YAVUZ, Nihat ÇETİN, Mehmet ÖKSÜZ, Mahir DAĞ, 

Ümit GÜLER, Sedat ÖZER, Bekir DÖĞER, Mehtap ÜNLÜ, Telat TEPE 

 

       TOPLANTIDA BULUNMAYANLAR: Mahmut Kamil SOLAKSUBAŞI, Rıdvan ÇAKMAK  

 

        Yoklama yapıldı.  

       --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet, gruplar adına mazeret belirtmek isteyen 

var mı? 

        --Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Rıdvan ÇAKMAK 

        --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Rıdvan ÇAKMAK 

        --Osman DURDU Meclis Üyesi: Mahmut Kamil SOLAKSUBAŞI  

        --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Mahmut Kamil SOLAKSUBAŞI. İYİ Parti 

burada. Tamam,  Cumhuriyet Halk Partisi 

        --Emir BİRGÜN Meclis Üyesi:  Bülent ÇİÇEK ile Zeynep AKIŞ SERİNTÜRK gelmek 

üzereler Başkanım.  Gelmedikleri takdirde mazeretlerinin oylanması.  

       --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam.  

       --Emir BİRGÜN Meclis Üyesi:   Sayın Başkanım 

       --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buyurun 

       --Emir BİRGÜN Meclis Üyesi:   Bir meclis üyemiz istifa etmiş.    

       --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet bilgi vereceğim şimdi.  

       --Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: Öyle mi? Tamam. Sağ ol.  

        --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar dikkatinizi çekmiştir. Az önce 

yapılan yoklama esnasında, Belediye Meclis Üyemiz Mert DİMİLİ’nin ismi okunmadı. Uzun 

zamandır birlikte çalıştığımız bir arkadaşımız Hollanda’ya gitti biliyorsunuz. Önce Başkan 

Yardımcılığı görevinden affını istemişti.  Şimdi yerine görev yapabilsin bir arkadaşımız diye 

belediye meclis üyeliği görevinden de istifa dilekçesini ulaştırdı.  Bizde geçtiğimiz hafta Cuma 

günü müydü?  Ne zaman gönderdik?   

       --Faruk BİLGİLİ Yazı İşleri Müdürü: Çarşamba günü        

        --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Geçen hafta çarşamba günü Seçim Kuruluna 

bilgiyi ulaştırdık. Oradan henüz görevlendirme yazısı bize gelmedi.  Yerine görev yapacak olan 

arkadaşımızı herhalde bir sonraki Belediye Meclis Toplantımızda aramızda göreceğiz.  Elbette 

Sevgili Mert DİMİLİ’ye bizim için, Gemlik için, Belediye Meclisimiz için, Belediyemiz için 

yapmış olduğu bütün görevlerden dolayı da teşekkürü bir borç biliyorum.  Dolayısıyla bu gün ismi 

ondan okunmadı. 

Belediye Meclis Üyelerimiz Rıdvan ÇAKMAK,  Mahmut Kamil SOLAKSUBAŞI kesin, 

bunun dışında yetişememeleri durumunda da Bülent ÇİÇEK ve Zeynep AKIŞ SERİNTÜRK’ün 

mazeretli olarak kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul 

edilmiştir.       

Evet, raporlar başlığımızın 1. maddesine geçebiliriz. 
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         --Sedat ÖZER Meclis Üyesi: Plan ve Bütçe Komisyonu’nun,  Gemlik Belediyesi 2024 Mali 

Yılı Ücret Tarifesi ile ilgili raporu. 

        --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Raporun okunmuş olarak kabulünü 

oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. Bilgi alalım lütfen 

 --Songül ŞANLI Meclis Üyesi:  Sayın Başkanım, Değerli Meclis. Belediyemizin 2023 Mali 

Yılına ilişkin Gelir Tarifesinin, 2024 yılı gelir tarifesine göre Belediye Gelirleri Kanununa tabi 

ücretler dışında kalan ücretlerden 

  Madde 6-A: İmar Durumu ve Plan Kontrol Ücretleri tarifede belirtildiği şekilde 

güncellenmiştir. 

  “ç” Bendinin 18. sırasındaki Sulama Aracı 10 Ton Kapasiteli Kiralama Bedeli 1.000 TL’den 

5.000 TL’ye,  

7. Madde, 2. bendinden Katı Atık Toplama Hizmet Bedeli % 100, 

12. sıradaki Özel Taleple Satın Alınmak İstenilen Çöp Konteyneri 2.365 TL’den 10.000 

TL’ye,  

Madde 9- Pazar Yeri Tahsis Bedellerinden Cumartesi ve Perşembe Pazarı tezgâh başına 12 

TL’den 30 TL’ye;  

Diğer ücretlerin 2024 yılı için açıklanacak olan yeniden değerlendirme değeri oranında 

artırılması,  

Mülkiyeti belediyemize ait kiralık yerlerin aylık kira bedellerinin TÜFE oranında artırılması 

komisyonumuza katılan üyelerin oy çokluğu ile uygun görülmüştür. 

--Meclis Üyesi: Oy birliği  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Oy birliği  

--Songül ŞANLI Meclis Üyesi:  Oy birliği mi? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Oy birliği. Peki. Raporla ilgili söz almak 

isteyen var mı arkadaşlar? Yok, olmadığına göre raporu okunduğu şekliyle oylarınıza sunuyorum. 

Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

2. ve 3 maddeleri ayrı ayrı oylamakla birlikte, birlikte görüşmeye açmak istiyorum.  Bunu 

oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir.  

Her iki gündem maddesinin de okunmuş olarak kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul 

edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir.   

 Raporlar hakkında hazırlanmış bir rapor var mı Songül Hanım iki ve üç için? Yoksa zaten 

gönderdiğimiz kitapçıklar mı? Tamam, görüş belirtmek isteyenlere sırasıyla söz verelim arkadaşlar.  

Buyurun. Hem 2024 Yılı Performans programı, hem 2024 Mali Yılı Bütçe Kararnamesi üzerine 

buyurun Sevgili BARUTÇUOĞLU 

A çok özür dilerim arkadaşlar. Sevgili BARUTÇUOĞLU kürsüye çıkarken bir düzeltmeye 

muhtaç bir konu da var. Onu da söyleyelim.   

Geçtiğimiz toplantıda Karayollarının kamulaştırmasına ilişkin bir komisyon raporu okundu.  

Komisyon raporunu da oy birliği ile sanırım karara bağladık.  Ancak komisyon raporunda ifade 

edilen bedel arazinin tamamına ait olan bedelmiş. Dolayısıyla hatayı fark etmiş arkadaşlarımız. 

Sizin içinde uygunsa raporu bütün grupların katılımıyla yenilemiş arkadaşlarımız düzeltmişler.   

Bizde Komisyon raporunun düzeltilmiş haliyle karar düzeltmesi şeklinde oylarınıza sunmak 

istiyorum. Bir görüş ifade etmek isteyen yoksa   

 --Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar düzeltme olduğu için yeni bir 

gündem maddesi değil.  

--Meclis Üyesi: Bir sonraki toplantının. 

            --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Aslında bir sonraki toplantının başlığında 

yazıyoruz. Düzeltmeye muhtaç bir durum varsa diye ama Karayolları ile iletişim devam ediyor.  

Gecikmesin dedi arkadaşlar. Bir mahsuru yoksa 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Yok. Bir mahsuru yok.  
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           --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buyurun. 

--Alpaslan EKER Meclis Üyesi:  Başkanım burada Karayollarının talep ettiği rakam bir 

milyon yedi yüz küsurdu herhalde. Tam hatırlayamadım ama. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Teklif etti.  

--Alpaslan EKER Meclis Üyesi: Teklif ettiği aynen  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Doğru 

--Alpaslan EKER Meclis Üyesi: Bizim komisyon raporunda belirtilen   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 11 milyon küsur bin liraydı. 

--Alpaslan EKER Meclis Üyesi: Evet, çarpı on katı falandı  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Şimdi o altı milyon seviyesine 

düşürülmüş komisyon tarafından. 

  --Alpaslan EKER Meclis Üyesi:  Yine ama rakamla ilgili farklılık yok mu? Nasıl olacak 

o. Mesela orada  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Meclis bize dedi ki bir milyon yedi yüz 

bin lira teklifi ret et.  Altı milyon teklif bu rakam üzerinden uzlaşabiliyorsan uzlaş.  Değilse iş 

mahkeme safahatına kalsın.  

   --Alpaslan EKER Meclis Üyesi:  Tamam. 

            --Meclis Üyesi: O zaten bir milyon yedi yüz yapıyor ….. 

  --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Öyle oluyor zaten.  Peki, az önce 

bahsettiğim komisyon raporunun karar düzeltme başlılığıyla komisyonumuz tarafından sonradan 

düzeltilmiş haliyle oylarınıza sunmayı teklif ediyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle 

kabul edilmiştir.  Özür diliyoruz Sevgili BARUTÇUOĞLU,  buyurun. 

  --Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, 

Belediyemizin çok değerli çalışanları, Müdürleri, emekçileri, basın mensuplarımız ve bizleri izleyen 

herkesi Gemliklileri, hemşehrilerimizi saygıyla selamlıyorum. Allah’ın selamı üzerinizde olsun. 

Evet, toplantı yapıyoruz. Belediyemizin artık son bütçesini yani bu dönemde ki son bütçesini 

ve performans programını görüşeceğiz. Ama tabii hepimizin bir yandan da içi kan ağlıyor.  Neden 

çünkü Gazze’de ve  Filistin’de İsrail terör  devletinin yapmış olduğu mezalim sonucunda  her gün 

artan şehit sayısını böyle  sanki bir numara metre  yazar gibi böyle her gün  artan o şehit sayısını 

görüyoruz. Üçte birinden çoğu da çocuk ve kadın. Allah şehit olanlara rahmet eylesin. Yaralılara 

acil şifalar versin ve bütün mazlumlara Rabbim en kısa zamanda bu zulümden halas etsin diye dua 

ediyoruz Rabbimizden. Çünkü bunu hiç kimsenin kabullenmesi mümkün değil. Medeni dünya, batı 

diye insanlara medeniyetin beşiği olduğunu kabul eden ve bu şekilde empoze etmeye çalışan 

devletlerinde gidip şımarık, küstah ve barbar İsrail’in sırtını sıvazladığını görüyoruz.  Silah 

yardımını yaptığını ve yanında olduğunu söylüyor. Neyin yanındasın sen ya? Sen insanlığını 

kaybetmişsin. Sen vicdanını kaybetmişsin.  Sen artık insan değil, bir kan emici, bir mahlûk olan bir 

canlıyı, bir yani yeryüzünde dabbe yapan dabbet-ül arz diye geçen bir kavram vardır.  Yani 

yeryüzünde debelenen, sürünen bir,  yazıklar olsun kendine devlet diyen, bu devleti desteklemeye 

utanmadan birde söylüyorsun ve bizimde müttefikimizsin.  Yani nasıl bir ortamdayız Allah 

sonumuzu hayır etsin.  Ama milletimiz tabii bunların hiçbir tanesini kabul etmiyor.  Biz ve vicdanı 

körelmemiş insanlar olarak, bütün insanlık âlemi bakın burada din ayrımı yapmıyorum. Millet 

ayrımı yapmıyorum. Milliyet ayrımı yapmıyorum. Irk ayrımı yapmıyorum. O vaziyeti gören ve o 

mezalimi gören kim olursa olsun, vicdanında o üzüntüyü ve o acıyı yaşayan insanlara sesleniyorum. 

İnşallah insanların aklı başına gelir de artık kınamanın yerine en azından, ya en azından şu adamları 

ekonomikman ayakta tutan bir takım şeyleri boykot edelim ya.  Boykot edelim bazı şeylerini 

şunların. Ekonomik olarak bunları destekleyen bazı şeyleri, biliyorsunuz siz onların hepsini.  Bütün 

halkımızda biliyor. Zaten şu anda paylaşımlarda da var.   En azından bunu yapalım. En azından 

zulmün yanında durmayalım ve Allah o mezalim yapanları kahreylesin diyorum ve o mazlumları da 

bir an evvel o zulümden kurtarsın diye Yüce Allah’a niyaz ediyoruz.  Evet, bu üzüntülü ifademi 

söylemek durumundayım. Gerçekten de bunu yeryüzünde hiçbir millete mezalim yapmamış bir 
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milletin mensubu olarak bizler, bizler zulmü bilmeyiz. Zulmetmeyiz çünkü. Hatta zulme uğrasak 

bile zulüm etmeyiz. Bizim özelliğimiz budur. Ama adamlar gördüğünüz gibi çoluk, çocuk, kadın, 

yaşlı, genç demeden öldürmeye devam ediyorlar Çünkü onlar ancak öldürmeyi bilirler. Başka bir 

şey bilmezler. Allah onları tez zamanda bu yaptıklarının karşılığını göstersin diye niyaz ediyorum. 

 Değerli arkadaşlar evet, bu haleti ruhiyemi ifade ettikten sonra eminim ki hepimizin de 

hislerine tercüman olduğumu düşünüyorum. Vefat eden bütün Gazzeli şehitlerimiz için, ahirete 

intikal eden bütün şehitlerimize ve bütün gelmiş, geçmiş bütün şehitlerimize, Kahraman 

Mehmetçiğimize, Çanakkale Şehitlerine, Kurtuluş Savaşı şehitlerine, Bedir şehitlerine ve Gazze de 

en son şehit olan küçük Selman’cığa birer Fatiha gönderelim arkadaşlar.  En azından bunu yapalım 

Kıymetli arkadaşlar, belediyemizin bugünkü toplantısında Plan Bütçe Komisyonunun 

hazırlamış olduğu, 2024 Yılı Performans Programı hakkında söz almış bulunuyorum grubumuz 

adına.  Başka arkadaşlarım da kendileriyle ilgili konuları arz ederler.  Ben öncelikle bu raporun, 

programın hazırlanmasında emeği geçen belediye çalışanlarımıza, çalışkan çalışanlarımıza 

teşekkürle başlıyorum sözüme. Belediyemizin personeli gerçekten işini bilen ve kesinlikle ayrım 

yapmadan hizmet eden bir anlayışa sahip kişilerden oluşuyor. Bu belediyenin de en büyük 

zenginliği bence budur arkadaşlar. İyi bir insan kaynağı, iyi bir iş gücü, meselesine hâkim ve ayrım 

gayrım yapmadan işini yapan insanlardan oluşan bir kadromuz var ve bu emeklerinden dolayı da 

onları kutluyorum.  

   Başkanımızın burada bir sunumu var. “Gemlik Belediyesi Değerli hemşerilerim” diye 

başlıyor. Okudum. Onu bir, şöyle bir üzerinden geçmek istiyorum.  

            “Yerel yönetime yeni bir bakış, yeni bir anlayış getirerek, ilçemizi yüz binlerce 

yurtdışımızın huzur içinde yaşayabileceği kent haline getirmek için çalışmaya devam ediyoruz” 

demiş. Göreve gelişimizden dört buçuk yıl geçtiğini ifade ediyor ve bu süre içinde sosyal 

dayanışmadan, değişik sosyal faaliyetlere, belediyenin faaliyetlerinden yol yapımı ve onarım 

faaliyetlerinden, diğer faaliyetlere kadar yaptıkları şeylerden bahsediyor. “Gemlik’i betona ve griye 

boğmak yerine, kaynaklarımızı verimli şekilde değerlendirdiğimiz, ferah mutlu huzurlu bir kent 

haline getiriyoruz” diye devam ediyor ve burada işte GEMTAR’la ilgili, tarıma destekle ilgili bir 

takım ifadelerde bulunduktan sonra “tüm yurttaşlarımızın faydasına olacak şekilde çalışmalarımızı 

devam ettirecek ve örnek bir kent haline getirecek adımlar atmaya devam edeceğiz” diyor. 

 Tabii buradan bir de şöyle bir şey var yani biz şimdi buradaki programa baktığımız zaman, 

bunun bir normal şeyi var. Bir de bizim anladığımız şeyi var. Onu da şöyle kısaca özetlemek 

istiyorum. 

  “Gemlik'te yerel yönetime yeni bir anlayış getirerek, getirdiğimiz doğrudur. Hizmet binaları, 

kültürel ve sosyal tesisleri beton kullanarak yapmak yerine, özel günler ve haftalarda sanatçı 

konserleriyle halka hizmet vermeyi tercih ettik. Gri renkli betona boğmayı değil, mutluluk arttırıcı 

faaliyetlere önem verdiğimiz herkesin malumudur. Gelecek 5 yıl boyunca da içimizin bu sahada 

gelişim ve ilerlemesine katkı sunmak için sabırsızlanıyoruz” şeklinde böyle bir şeyimiz var. 

Stratejimiz tabii burada anlayıştan maksadımız şu anda dişe dokunur bir faaliyet görülememiş 

olmasından dolayı, başka bir tarife yapılamıyor ve herkesin malumudur ki strateji ile, deprem riski 

ile büyük bir derecede muhatap olan Gemlik halkı, kentsel dönüşümde yapılacak olan çalışmalarla 

aslında mutluluğu artırılabilirdi. Yine bu beş yıla yakın bir süreç içerisinde bir nevi bir yeni 

dönemin sanki tatili yapıldı gibi geldi bize yani bu sonraki döneme hazırlanmak için, 5 yıl tatil mi 

yapıldı? O da bir soru işareti doğrusu. Evet, yani  

--Meclis Üyesi: 

              --Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Yani bizim değerlendirmelerimiz 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Müdahale etmeyelim konuşmacıya. 

--Meclis Üyesi: ….anlayamadım da o yüzden …… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ha tamam. Tamam. Devam edelim. 

   --Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Şimdi belediyemizin, Gemlik gibi bir ilçenin 

Belediyesinin, her gün nüfusu artan, sanayisi istihdam olarak büyüyen ve insanların göç ettiği bir 
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ilçede yaşıyoruz. Arkadaşlar bir yandan da depremsellik gibi bir durum var.  Türkiye aslında 

depremsel ama Gemlik’in ayrı bir özelliği daha var. İşte maalesef son yıllarda depremle anılır hale 

gelmişiz. Çok şükür biz 99 depreminde, ondan sonrakilere de bir vatandaşımızın burnu kanamadı ya 

da bir yıkıma uğramadık ama bilim adamlarının bize devamlı nesi var işte “zemininiz kötü. Buradan 

geçen tektonik hareketler ve işte yeraltı jeolojisinin tehlikeli olduğu” şeklinde devamlı bize bir şey 

yapılıyor. İkazlarda bulunuyor.  Tabii burada şu ortaya çıkıyor ki belediyecilik açısından Gemlik'te 

en önemli konu şu an için, vatandaş açısından baktığınız zaman deprem ve depreme karşı yapılacak 

olan tedbirler. Alınacak tedbirler. Kentsel dönüşüm tabii bunun ayrılmaz bir parçası. Yapılacak olan 

bütün gerek bilimsel manada binalarımızın daha depreme dayanıklı hale getirilmesi ve daha büyük 

çapta bir yıkımın olmaması için binalarımızın süratle muayene edilerek, bunların sağlıklı hale 

getirilmesi. Vatandaş kısaca bizden bunu bekliyor arkadaşlar yani belediyeden bunu bekliyor. 

İdareden bunu bekliyor ve tabii bununla ilgili değişik faaliyetlerde bulunuldu.  Geçen dönem işte 

Gemlik’in kuzeyinde, Cihatlı bölgesinde depreme dayanıklı konutlar sağlam zeminlere yapılmaya 

başlandı. Gemlik Belediyesi 5 mahalleyi değil mi Başkanım? 4 mü? 5 mi? Kapsayan bir 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Beş 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Beş mahalleyi kapsayan bir dönüşüm projesi 

hazırladı ama ondan bir şey çıkmadı maalesef. En azından ben şunu beklerdim ki, arkadaşlar bakın 

5 mahalle diyelim ki fazla yani ölçek fazla. En azından bir adada, bir imar adasında bir yerinde 

dönüşüm yani kentsel dönüşümü eğer biz başarabilseydik, en azından insanlar şunu görebilseydi ki 

“kardeşim bak bizim de binalarımız evet depreme dayanıksız ama biz bunu işte bu yöntemle 

yenileyebiliriz” de bir inandırıcı bir şöyle bir müşahhas bir örnek elimizde olsaydı, çok daha 

insanlar önüne daha rahat bakacak bir durumda olurlardı diye düşünüyorum  

Evet, göç alan dedik. İstihdam artınca otomatikman işgücü ihtiyacı geliyor beraberinde ve 

bunların tabii ki barınma ihtiyacı ortaya çıkmakta arkadaşlar ve bunlara baktığımız zaman 

Gemlik'in bundan sonraki döneminde, bundan sonraki döneminde kesinlikle depremin birinci 

derecede önemli bir yer alacağı aşikâr. Çünkü deprem kendini bazen unuttursa bile hiç ummadığınız 

zaman hatırlatıyor arkadaşlar. Hemen yakınınızda bir yerde oluveriyor. Herkes kaç? Nerede olmuş? 

Ölçeği ne? Büyüklüğü ne? diye hemen hemen herkeste bir şey meydana getiriyor ama tabii ki 11 

ilimizi kapsayan o 6 Şubat depreminde ateş düştüğü yeri yaktı ve oradaki vefat eden kardeşlerimize 

Allah'tan rahmet diliyorum bir kez daha ve yaralılara acil şifa diliyorum. Allah bir daha böyle yıkım 

göstermesin diye niyaz ediyorum.  

 Evet, arkadaşlar şimdi orada bir güzel bir şeyle başladık ve dedik ki belediyemiz, bu arada 

ben rejiye resimler verdim ama acaba bunlar çıkabilir mi Başkanım burada? Yoksa   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hazırlayabildiniz mi çocuklar? 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Böyle de gösterebilirim yani  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Caner 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Yansıda da çıkarsa şey olur. Şimdi arkadaşlar 

benimle eşgüdümle gidersiniz sevinirim. Yani bu şeyle arkadaşlar.  

Şimdi burası Bursa'nın gördüğünüz gibi Mihraplı Camii, Mihraplı Parkı. Bir güzel gece 

manzarası. Yani burada Bursa’mızın güzel bir manzarasını burada sizlere arz ediyorum. 

 Evet, Bursa'mızın yine Mihraplı Parkından, bu sonradan yapılan binaların yüksek binaların 

bulunmuş olduğu o bölgenin. Bakın bölge genelde yüksek binalardan oluşuyor. Yani bir mahalle 

veya bir bölge olarak ve eski veya nostaljik binaların ya da anıt değeri taşıyan binaların olmadığı bir 

bölge olduğu için, orada bazı yeni projelerin, böyle yeni mimari projeden olması o kadar göze 

batmıyor ama tabii bunun maalesef şey örnekleri de var. Tarihi doku içerisinde de bunlar maalesef 

göze batıyor. 

Evet, arkadaşlar şimdi ben burada sayfa 11'de bir tabloyu sizlerin dikkatine sunmak 

istiyorum. Bu tabloda arkadaşlar çalışan sayısın da bir düşüşü gösteriyor. Tabii bunun önemli bir 

bölüm şeydir muhakkak EYT’den emekli olanlardır şüphesiz. Ancak bakın arkadaşlar büyüyen ve 

her gün yeni alanlara hizmet vermek durumunda olan bir Gemlik’in, yani ben burada asla 
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çalışanlarımıza herhangi bir şekilde, herhangi bir şekilde suçlayıcı bir şeyi de bulunmuyorum.  

Bakın şu anda bu görüntüler oluşmaya başlamışsa şüphesiz bunlar bir süre sonra hemen ortadan 

kaldırılıyor, toplanıyor. Ama şunu görüyorum ki, şu andaki bu personelle bu Gemlik’in alanındaki 

bir temizlik faaliyeti yapmak neredeyse imkansız durumda ve Gemlik büyümeye devam ederken 

personel sayısında bir azalmanın meydana gelmesi de ayrıca bir tezat teşkil ediyor. O nedenle 

Temizlik İşleri özellikle ve Fen İşlerimizin yani hizmet üreten Park Bahçeler gibi icracı bir 

nitelikteki personelimizin, mutlaka takviye edilmesi lazım. Gerek işçi olarak, gerek idareci personel 

yönünden. Bunu özellikle ifade etmek istedim. Devam edelim arkadaşlar. Birkaç şey daha 

vereceğim. Evet, bir tane daha gidelim.  Devam edelim.  Devam edelim. 

   Evet, şimdi arkadaşlar burası Samanyolu Sitesinin altındaki o göçen yerle ilgili. Şimdi şu 

anda otobüsün oradan, otobüslerin oradan çalışamadığı şöyle şeyleri de gösterebilirim. Aynı şey 

zaten. Şu ışıkları kapatırsak arkadaşlar. Birinci sıraya daha güzel gözükecektir.  

Evet, orada bir şey meydana gelmiş. Bir çökme meydana gelmiş ve istinat duvarı arkadaşlar 

çökmüş. Şimdi bunun süratli bir şekilde bu bölgenin ıslah edilmesi gerekiyor. Yani oranın eski 

haline getirilmesi gerekiyor. Burada arkadaşlarımızın da birlikte gittiği,  tespitler yaptığı bir alan. 

Gördüğünüz gibi bayağı bir istinat duvarı yıkımı sonucunda, yolun şu anda kapandığı bir gerçek. 

Orada oturan vatandaşlar gerek ulaşım açısından sıkıntılarını ifade ediyorlar. Bir yandan da bunun 

bir an evvel olmasını bekliyorlar.  Arkadaşlar bizim buradaki önerimiz şu. Başkanım bunu da sizin 

de bulunduğunuz ortamda söylemekten ayrıca mutluluk duyuyorum. Bakın bizim belediyemizin 

teknik kadrosu mühendisimiz, jeoloğumuz,  haritacımız her türlü teknik kadromuz var.  Biz buranın  

….. projesini hazırlayıp, hatta ve hatta bu çöken duvarın yapımını dahi belediye olarak yapabiliriz 

kanaatindeyim. Daha önce yapmış, bina yapmış olan. Daha önce pek çok eserin projesini yapmış 

olan belediye personelimizin bu konuda da etkin, yetkin olduğunu ve bu konuda da bir, güzel bir 

çalışma yapacaklarını ve bunun daha hızlı bir şekilde, en azından o bölgenin yolunu ve bu istinat 

duvarının bir an evvel tamirinin imkân dâhiline gireceğine olan kanaatimi ve ifademi burada 

sunmak istiyorum. Bizim Gemtaş eliyle bunu yaptırmamızı öneriyorum.  Yani şu anda duyduğum 

kadarıyla proje ihalesi yapılmış ve bu proje ihalesi yapıldıktan sonra belli bir süre adam bunun 

şeyini alan firma hazırlayacak. Arkasından bu onaylanacak. Arkasından yapım ihalesine 

başlanacak. Bunlar bu aradaki geçen zamanı eminim ki biz bu kendi belediyemizin, kendi personeli 

eliyle kendisi bunları halledebiliriz diye düşünüyorum.  Bizden önermesi tabii ki  

Değerli arkadaşlar, bir diğer arkadaşlar fotoğraf.  Bu arkadaşlar Eşref Dinçer Mahallesi 362. 

Sokak. Uzaktan belki tanınamayabilir diye. Siz de onu şey yaparsan  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sonraki görseli açın çocuklar  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Evet, şimdi arkadaşlar burada, planda bir yol 

var ama yol şu gördüğünüz yerde 2 metreye kadar daralmış. Burada ağaçlar, burada bakın üst yapı 

var. Şurada özellikle BUSKİ'nin ya da elektrik kurumunun ya da bilmiyorum Telekomun olabilir.  

Tam okuyamadım.  Yani altyapısı da geçmiş buradan. Bu bölgenin süratle bir yola kavuşturulması 

gerekiyor. Bunun arka planında da evlerin olduğu söylendi bana arkadaşlar. Yani buradan 

bağlantıda sıkıntı var. Bir daralma söz konusu. O nedenle bu imar yolunun ya bu bölgemizin bu 

yolunun bir an evvel yapılması talep ediliyor. 

 Yine arkadaşlar Şehit Şahin Taşkın Sokak. Bakın burada da üstten teli görüyorsunuz. Tel 

hattı geçmiş. Halktan BUSKİ altyapıyı geçmiş ve bir malzeme buraya serilmiş. Kimin tarafından 

bilmiyorum ama yani sanki vatandaşlar, kendileri bir şey yapmış gibi sanki.  Çünkü belediye böyle 

bir malzeme sermez. En azından mıcır serer.  Buranın da arkadaşlar devamında şu arka planda 

binalar var. Ön taraftaki dereboyuna bağlantı noktasında bu yolun sıkıntısı var arkadaşlar.  O 

nedenle bunu da özellikle ben burada sizlere göstermek istedim. Bunu da bir an evvel hızlı bir 

şekilde eğer belediyemiz bunu yapma cihetinde giderse, o bölgedeki vatandaşlarımızın en azından 

ulaşım imkânı artmış olur. 

  Yine bir diğer 360 nolu sokak arkadaşlar. Bu da gördüğünüz gibi son derece yetersiz ve bir 

malzeme ile stabilize hale getirilmiş bir yol. Yani Gemlik’in içerisinde bu, bakın şurada yapılaşma 
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bitmiş bir bina var.  İçinde insanlar oturuyor.  Bunun arka planında da binalar olduğunu bana ifade 

etti çeken arkadaşım. Değerli Meclis Üyelerimizin çektiği fotoğraflardır bunlar. Bunu da arkadaşlar 

bu şekilde göstermiş olayım. 

 Yine Eşref Dinçer Mahallesi, 366. Sokak arkadaşlar. Bu da yine bakın binalar çoğu bitmiş 

durumda. Yine burada altyapı geçilmiş. Üst yapı da elektrik kurumu buradan direkleri dikmiş. 

Burada da yine yol beklentisi var arkadaşlar. Bunların hepsinin neresi olduğunu zaten anladınız. Ve 

eminim ki kısa zamanda bu eksiği tamamlayacaksınız. 

 Evet, geçen gün ifade etmiş olduğumuz arkadaşlar, bakın hemen şu arkamızda Hz. Ali 

Caminin yan tarafındaki Ticaret Odası ile belediyemizin arasındaki yer. Bakın arkadaşlar su 

birikimi var. Hatta bu sudaki akisten belediyemizin arka planında görünen resmi suyu aksetmiş 

durumda ve bu suyun arkadaşlar, vatandaşlar kirli su olduğunu ifade ediyorlar ve oradan gelip 

geçen, orada oraya kullanan gerek cuma günleri, gerek vakit namazlarda camiye gidip gelen veya o 

yolu kullanın bütün vatandaşlarımızın şikâyet ettiği bir nokta. Bunu da bir kez daha gözler sermek 

istiyorum arkadaşlar. Bu da diğer bir açıdan. Yine aynı yer. Yine gördüğünüz gibi dereboyuna 

bakan taraf. Bakın ortasındaki göçüğe ve oraya su birikmiş ve gelip geçerken insanların üstü başı,  

paçaları ıslanacak ve kirlenecek. Bu noktada da bunu ifade etmiş olayım. 

Arkadaşlar, iki tane de spor alanını. Şimdi spor ile ilgili tabii faaliyetlerin burada yoğun bir 

şekilde ifadesi var. Çalışan birimlerimiz tabii bunlara koşturuyorlar. Ancak arkadaşlar bir, daha 

önce yapılmış olan bir halı sahanın, suni çim sahanın bakın ortasında bir miktar, burası yanığa 

benziyor. Herhalde bir  ateş yakıldı  bilmiyorum. Şöyle gösterirsem. Sizde arkadaşlar oradan 

gösterirseniz.  O fotoğrafta olması lazım orada. Yok mu?  

 --Meclis Üyesi: Yok herhalde Ercan Abi 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Yok mu? 

--Meclis Üyesi: Yok 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Böyle göstereyim arkadaşlar. Bir de şu açıdan 

göstereyim. Bakın, bakın burada da gencimiz burada oynuyor.  Oynuyorlar. O andaki  bir 

enstantaneden çekilmiş fotoğraf.  Yani bunları niçin gösterdim. Arkadaşlar bakın yapılmış eserlerin, 

yapılmış hizmet binalarının veya birimlerinin bakımı da en az yapımı kadar önem arz eder. O 

nedenle bu konulara dikkat çekmek istedim ki vatandaşın memnuniyeti, vatandaşın bu konudaki 

bizden beklentisi bunların takip edilerek yapılması niteliğindedir.  Çünkü malum yani belediyeler 

belli bir dönem için gelirler. Belirli bir dönem için icraatlarını yaparlar ve ondan sonra da görev 

sürülerini tamamlayıp halka giderler. Halk en güzel hakemdir.  Yani burada ne basın, ne yayın, ne 

şu, ne bu. Partilerde belediyeyi seçmez.  Halk seçer.  Dolaysısıyla ben burada  fazla detaya  

girmeden  birkaç örnek, müşahhas örnek göstermeyi tercih ettim.   

Yine arkadaşlar, bir ifademi burada sizlerle paylaşmak istiyorum. Gemlik coğrafi konum 

itibariyle ve arazisinin zemininin yapısından dolayı, bir kez daha ifade ediyorum ki depremde 

öncelikli görülen bir ilçemizdir. Bu gerek devlet arşivlerinde, gerekse bölgesel yapılan çalışmalarda 

bu böyle. Deprem konusu ilçemizin en önemli konusu olmak durumundadır arkadaşlar.  Yani bizim 

artık deprem konusunu böyle gündeme almak değil, yani gündem maddesi elde var bir.  Neden hani 

ben  bir şey ifade etmiştim.  “Bu gün deprem için ne yaptın.”  Gerçekten öyle arkadaşlar. Hazırlık 

yapılmadığı sürece depreme karşı yapılacak bir şey yok. Çünkü o zaten geldiği zaman, onun vakti 

saati geldiği zaman bir şey dinlemiyor yani oluyor.  O saniyede o icra ediyor şeyini. Önünde kimse 

duramaz.  Peki, nedir insanları öldüren?  Binalardır.  Deprem insanı öldürmez. Deprem en fazla 

açık alanda eğer depreme yakalanırsanız sarsılırsınız. Başınız döner belki ama binalar insanları 

arkadaşlar ezerek ve feci şekilde öldürüyor. O nedenle bizim en önemli konularımızdan bir tanesi 

deprem ve depreme karşı yapılacak olan şeylerdir. “Deprem için bu gün ne yaptık” arkadaşlar.  

Hepsini bunu dikkatlerinize sunuyorum. En hayati konu olan depremin, riski yüksek olan bu 

ilçemizin imar ve iskânın yanında yani gerek planlamalar, gerek bu planlamaların hangi metotlarla 

yapılacak binalarla karşılanması gerektiği yanında, toplumsal bir bilinç oluşturulması gerekiyor 
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depreme karşı.  Toplumsal bilinç ve tedbir noktasında da kararlı adımların atılması artık bir 

zorunluluk haline gelmiş durumda arkadaşlar.  

    Sonuna geldiğimiz bu faaliyet dönemi, belediyemizin eliyle bir dönüşüm faaliyetinin 

üzülerek söylemek gerekirse bir örneğini göremedik.  Görseydik çok daha iyi olurdu.  Güzel bir 

örnek teşkil ederdi. Ama bundan sonrası yapılması gereken binalarımızın yerinde dönüşümle, bakın 

birinci kaynak bence yerinde dönüşümdür arkadaşlar. Çünkü Gemlik’i başka zeminli, daha iyi 

zeminli yerlere komple taşımanın fizikman imkânı yoktur. O nedenle bulunulan zemine uygun 

tekniğin, birimin, mühendisliğin vermiş olduğu şartlarda ve vermiş olduğu izinlerle, onların vermiş 

olduğu yöntemlerle bizim bu yerinde dönüşümü sağlamamız ve bir yandan da sağlam zeminli 

yerlere ilave binalar yapmak suretiyle bu ihtiyacı karşılamamız gerekir. Ve tabii Ziraat Odası 

Başkanı olarak ta bir temennimi ifade ediyorum. İlave yani bu günkü  mevcuda  ilave  kirletici 

sanayinin yerine mevcut sanayilerimizin daha teknoloji  yoğun sanayi  haline   dönüştürülmesi ve 

yüksek  teknoloji   kullanılan sektörlerin ve   imalat yöntemlerinin  ve imalatların  tercih edilmesi en 

önemli  talebimizdir. 

Bakın Gemlik artık ikinci bir Gübre fabrikasını kaldırmaz. İkinci bir kirletici unsur veya 

emisyon yapan, Gemlik’in gerek partiküller olarak, gerek azot oksitleri olarak, gerek sülfür olarak 

Gemlik’in havasını kirleten bir bacalı sanayiye, bir kirletici sanayiye artık tahammüllümüz yok. 

Neye var. Neye bize faydası olabilir bunun. Mevcutların ıslah edilmesi, zararsız hale getirilmesi,  

bunların çok iyi bir şekilde fitrelerinin takılması ve izlenmesi, aynı zamanda da yüksek teknoloji 

gerektiren ve bacasız kirletime ve emisyonu olmayan bir üretime doğru gidilmesi arkadaşlar. Bizi 

kurtaracak olan budur.  Yapılması gereken aslında şeyler çoğunlukta bellidir. Bunlarla ilgili yapılan 

çalışmalarımızda oldu. Belediyemizin yapmış olduğu çalışmaları biz izledik.   Hocalarımızı 

dinledik. Onlarla gerek toplantıda, gerek toplantı sonucunda birebir olarak kendilerine bunları da 

görüş teatisinde bulunduk ve sözlerimin sonunda şöyle bir ifade de bulunmak istiyorum.  

Evet, arkadaşlar 2024 seçimleri artık an be an yaklaşıyor.  Bu yapacağımız faaliyet 

raporunun, daha doğrusu bu dönemki faaliyetin raporu bile bu meclis tarafından onaylanmayacak 

değil mi arkadaşlar. Dolayısıyla artık dönemimiz bu dönem tamamlandı.  Milletimiz tabii buna bir 

karar verecek. Biz tabii ki gönlümüz isterdi ki ilk meclis toplantısında ve daha doğrusu ilk yapılan, 

hatırlarsanız yapılan ilk bütçenin oylamasında biz “evet” oyu kullanmıştık arkadaşlar. Neden evet 

oyu kullanmıştık? Dedik ki “Yeni bir yönetim geldi.  Yeni bir yönetime,  yeni bir heyecan var. Yeni 

bir şey var. Bunlara bizden bir avans olsun” dedik. Yani biz iyi niyetimizi göstererek  “evet” oyu 

kullanmış idik.  Hatta şaşırdılar. “Siz muhalefet değil misiniz?” Muhalefet olmak her şeye “hayır” 

demek değildir ki. Biz doğruya yöneltme ve yanlıştan sakındırma görevindeyiz burada arkadaşlar.  

O nedenle gönül isterdik ki buna da “evet” diyebilelim.  Ama dediğim gibi bu dönem böyle geçti. 

Bu günkü toplantımızın, bu görüşmelerimizin Belediyemize, halkımıza, insanımıza hayırlar 

getirmesini Yüce Allah’tan temenni ediyorum.  Hepinizi saygı ve sevgilerimle selamlıyorum. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Çok teşekkür ederiz Sevgili 

BARUTÇUOĞLU. Arkadaşlar bundan sonra konuşma yapacak olan arkadaşlar, özelikle konuşma 

süresi ile alakalı pozitif bir şey bekliyorum.  Ercan Abi 35 dakika konuştu. 34 dakika 16 saniye. 

Daha hızlı performanslar bekliyorum.  Buyurun Sevgili EKER 

--Alpaslan EKER Meclis Üyesi:  Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyeleri, Değerli Basın ve 

Sevgili Gemlikliler. Hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum.  

Evet, 2024 Yılı Performans Programı ve Bütçe Programını bugün İnşallah hayırlısıyla 

oylayacağız ve inceleyeceğiz.  Tabii bu 2024 yılı bütçesi artık son bütçe. Yani seçim dönemine 4 

aylık değil mi inleyeceğimiz bir bütçe. 2024 yılı bütçesi ve performans görüşmeleri tekrar hayırlı 

uğurlu olsun emeği geçen arkadaşlardan Allah razı olsun.  

2024 yılı bütçesi, gelir bütçesi, tahmini gelir bütçesi 869 milyon TL 

Bu gelirlerin 250 milyon TL'si satış gelirleri, 134 milyon TL. Vergi gelirleri ve 385 milyon 

da Merkezi idareden gelen rakam yani topladığımız zaman 770 milyon TL yapıyor. 
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 Yani bu ne demek Arkadaşlar, bu şu demek “gelir bütçesini %90'ı hazır gelirler. Satışlar 

vergi gelirleri ve merkezi idareden gelen” yani Gemlik Belediyesinin gelir anlamında burada gelir 

elde edeceği bir başarısını ne yazık ki göremiyoruz.  Biz isterdik ki Başkanımızın yönetiminin daha 

etkin, daha verimli, daha gelir elde edici rakamlara ulaşıp, bunu da verimli hizmetlerde, şehircilik 

anlamında kullanmasını isterdik. Tabii gelir elde etmede bu kadar başarısız olan belediyemiz arsa 

satmada çok başarılı. 250 milyon TL 2024 yılında programlanmış. Ben de buradan sormak 

istiyorum 250 milyonluk nereleri yine satacağız? 

 Mesela; faiz gelirleri var 9 milyon TL. 2024'te ayrılan faiz gelirleri. Aramızda bankacı,  

finansçılar vardır. Zaten var. Yani bir hesap yaptığımızda 1 yıllık 9 milyon faiz geliri, yaklaşık 25-

30 milyona yakın bir rakam yine faize yatırılacak demektir. Yani bu icraatta bu harcamadığımız 

parayı faiz gelirleri adı altında maşallah yine elde edeceğiz.   

Şimdi müdürlüklerimizi biraz inceleyelim, harcama kalemlerini. Tabii burada 2024'ü 

incelerken son sadece 4 ayı inceleyeceğimiz için, ister istemez 2023'e de bakmış olacağız. Hem 

2023, hem 2024 birbirine bağlantılı şekilde  

Mesela Sosyal İşler Müdürlüğü, 2023 yılında 17 milyon TL olan bütçesi, 15 milyon harcama 

yapılmış eylül, ekim ayı itibarıyla.  2024 yılında da 24 milyon 400  

  Kültür İşleri Müdürlüğü, 2023 yılı bütçesi 22 milyon TL, harcanan rakam 28 milyon yani 

bütçeyi aşmışız artı 6 milyon. Daha eylül ve ekim ayındayız. Tabii önümüzde 29 Ekim var. Yıldız 

Tilbe'miz gelecek. Bir harcama kalemi de oradan gelir. 2024 yılında da 33 milyon TL bütçe 

ayrılmış Kültür İşleri Müdürlüğü’nde 

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Cumhuriyet Bayramında kimseyi 

getirmeyelim çıkmaz Buradan değil mi?  

--Alpaslan EKER Meclis Üyesi: İzninizle bitireyim Başkanım.  Mesela 2023 yılında 

Sevgili arkadaşlar, 20 milyon TL harcanmış bu zamana kadar tanıtım, ağırlama ve konsere. Ben 

mesela şunu beklerdim. Malum Başkanımız her bizim söylemimize karşı bir savunma yapıyor haklı 

olarak. “İşte ekonomik durum. İşte insanlar ekonomik sebeplerden dolayı böyle.” Evet haklıdır.  

Mesela bunun konser, tanıtım giderlerini 20 milyon değil de, 10 milyona düşürseydik. O 10 milyon 

TL'yi de Sosyal Yardıma aktarıp, en azından daha insana dokunan, bu zor dönemlerde katkı 

verseydik daha iyi olmaz mıydı? 

 Emlak ve istimlak Müdürlüğü, bir belediyenin en önemli başarısı arkadaşlar 

kamulaştırmadan ibarettir. Peki,  kamulaştırma adı üstünde sadece kamulaştırma değil.  

Kamulaştırma demek aslında şehircilik demek. Kamulaştırma demek park demek, yeşil alan demek. 

Kamulaştırma demek kentsel dönüşüm demek. Kamulaştırma demek trafiğin yoğunluğunun 

azaltılması demek, otopark demek.  Şimdi Başkanın şehircilik deyince hep beton ve griden 

bahsediyor önsözdeki gibi. Peki, kamulaştırmada 2023 yılında ne harcanmış arkadaşlar? Bakın 11 

milyon, 11 milyon 800 bin TL olan bütçesi, harcanan 8 milyon. Onun da sadece 4 milyon TL'si 

kamulaştırma. 4 milyon TL'si de personel giderleri. Müdürlüğün ne kadar verimli olduğunu görün. 

Yani 4 milyon TL kamulaştırma için, 4 milyon TL yan giderler gidiyor. Peki, 2024'te ne aktarmışız. 

Kamulaştırmaya ayırdığımız bütçe 18 milyon. Onunla muhtemelen yine üç dört milyonu 

Müdürlüğünün kendi giderleridir. Yani 12-13 milyon TL'lik kamulaştırma yapacağım diyor. 250 

milyon TL'lik satış yapacağım diyor. Bunu da buradan tekrar sizin takdirinize bırakıyorum. 

  Temizlik İşleri Müdürlüğü, 2023 yılı 56 milyon TL bütçe,  harcanan 50 milyon. 2024 yılında 

da bütçeye 196 milyon koymuşuz. Tabii fahiş bir artış var burada ama 100 milyon TL araç yazıyor. 

Bizde sevindik. Her yıl söyleye söyleye dilimizde tüy bitti. Araç alacağız. Araçla beraber, araç 

alalım ki temizlik işleri giderimiz biraz daha aşağı düşsün. Bu artan enflasyondan etkilenmeyelim. 

Giderlerimizi daha minimize edelim diye. Bunu her defasında grup olarak söyledik ve sevindik de. 

“Aa” dedim. “Büyük rakam. 100 milyona araç alıyoruz ve bu gayet faydalı olacak.” Ama bir 

öğrendim ki araç kiralama hizmetiymiş. 100 milyon TL Temizlik işleri için araç kiralanıyor.  Biz 

bunu 2 sene önce, 3 sene önce peyderpey her yıl 3 araç, 4 araç, 5 araç alsaydık bugün bu rakam 
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belki de sadece diğer giderlere gidecekti ve çok rahat bir ekonomi ve finans yönetimi yapmış 

olacaktık. 

  Teftiş Kurulu Müdürlüğü,  namı diğer çalışmayan müdürlük. 2023 yılı 200 bin TL, harcanan 

380.000 TL sadece maaşlar. 2024 yılında bütçeye 2 milyon TL koymuşuz. Bunu da sizlerin 

takdirine bırakıyorum. 

  Evet, Park Bahçeler Müdürlüğü, 2023 yılı 50 milyon TL bütçesi varmış, harcanan rakam 

yarısı bile değil 22 milyon ekim ayında. Herhalde Başkan kasım,  aralıkta hız yapacak, yaptıracak 

yani Müdürlüğe. Muhtemelen 50'sinin ellisini harcayacak gibi. 2024 yılında 57 milyon 500 yani bu 

yılla bir sonraki yıl Park Bahçelerin ihtiyacı sadece 7 milyon 500 artmış. Bu enflasyonda 

muhtemelen bu olmuş. 2023 yılı bütçesinin de yarısını bile kullanmamıza rağmen demek ki 

arkadaşlar ilçemizin parka, yeşil alana, çocuk parkına da ihtiyacı yok. Yazık bu parayı, madem bu 

bütçeyi bu tahmini bütçeyi, kalan rakamı da bakın piknik alanları çok sıkıntılı. Rezil durumda. 

Oraya harcayalım yani.  

Evet, aslında performans programında zaten ön sözde her şeyi anlatıyor yani diyor ki “4,5 

yıldır çok bir şey yapamadık arkadaşlar. Kültürel, sosyal faaliyetlerde bulunduk.” Eyvallah çok 

güzel ama mesela şunu anlamış değilim. “Huzur içinde yaşayabileceği bir kent haline getirmek” 

terimi beni çok, her defasında artık özellikle dikkat ettiğim bir kelime.  Siz gelmeden önce Gemlik 

huzursuz muydu arkadaşlar?  

Şehircilik, şehircilik anlamında bir şey, şehircilik anlamında dört buçuk yıldır verimsiz 

geçen bir dönem. Huzur getirmek için acaba dört buçuk yıldır ne yapıldı? Huzursa biz bırakalım 

Gemlik’i de ilk önce belediyedeki huzuru sağlayalım. 

  Mesela spor kenti diyoruz şurada. Şu mesela şu tablo, çok hoşuma giden bir tablo benim. 

Her baktığımda böyle mutlulukla, inançla bakıyorum. Mesela spor kenti. Ya spor kenti diyoruz, 

katlı otoparkın üstündeki bir kapalı spor salonunu daha bitiremedik. Ne durumda belli değil yani 

unutuldu gitti.   

Üniversite şehri diyoruz. Ya üniversitede okuyan arkadaşlar Gemlik’te kalmak istemiyor ya. 

Sosyal alanlarla ilgili, sosyal yaşamla ilgili mesela ne yapıldı? 

 Turizm kenti diyoruz değil mi? Burada yazıyor turizm kenti. Mesela turizm kenti ile ilgili 

ne yapıldı? Olta balıkçılığı vardı.  Performans programından çıkartılmış. Deniz müzesi vardı. 

Performans programında var ama yani eksi diyor. 20024'te yapmayacağım diyor. Daha önceleri 

vardı. 2022'de, 2021'de vardı. “Yapmayacağım” diyor. Peki, mesela Kumla Tekne Park projesi 

vardı. O da yok.   Mesela merak ediyorum turizmle alakalı biz dört yıldır ne yapıldı diye. Mesela 

Manastır Asansör Projesi ne durumda? 

Hayvan Rehabilitasyon Merkezimiz vardı. Kurtul tarafında yapılacak. Ne durumda? 

  Balık satış yeri, izin verdiler. Durdurdular. Tekrar izin verdiler. Durdurdular. Yani onu da 

anlamış değiliz. 

   Spor salonunu bekliyor. Mesela Çocuk Diş Sağlığı Merkezi vardı. O da çıkmış. 2024 

performans programından. “Onu da yapmayacağım” diyor Başkanımız.  Velhasıl ben bu 

performans programının kitabını açtım. İncelerken arkadaşlar üzülerek inceledim ya. Motivem o 

kadar düştü ki yani o kadar düştü. Ben daha dolu, daha verimli, daha beni heyecanlandıran bir şey 

bekliyordum. 

  Velhasıl 2024 Performans Ve Bütçe Programı aslında son söz olarak şunu söyleyeyim.  

Gemlik halkı sizleri karınca misali çalışmak için seçti ama görüyoruz ki siz ağustos böceği çıktınız 

arkadaşlar. Teşekkür ederim.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Biz teşekkür ederiz Sevgili EKER.  Evet, 

Sevgili AKKUŞ buyurun.  

--Sedat AKKUŞ Meclis Üyesi: Sevgili Başkan, kıymetli meclis üyeleri, değerli katılımcılar.  

Ben de İYİ Parti grubu ve şahsım adına hepinizi saygı ve sevgi ile selamlıyorum. 

Bir terör devleti olan, İsrail'in Filistin halkına açmış olduğu savaşı, savaş suçu olan yaralı ve 

çocukların da olduğu hastaneyi bombalamasını ve küstahça bu cani İsrail terörünü destekleyen başta 
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ABD olmak üzere, destekleyen tüm Avrupa ülkelerini kınıyor, Allah'tan belalarını bulmalarını 

diliyoruz. 

 Gemlik Belediyesi 2024 yılı performans programını değerlendirmek üzere söz almış 

bulunmaktayım. Bugün görüştüğümüz performans raporu, tabii belediyemizin 2019 yılında 

açıkladığı stratejik raporun her yıl maliyetlerinin olduğu bir görüşme, rapor.  

 Şöyle 2019'da dönüp stratejik plana baktığımızda bugün geldiğimiz nokta ile arasında çok 

farklılıklar olduğunu, %80 oranında gerçekleşmeme payının da olduğunu üzülerek görüyoruz 

Başkanım.  Tabii bunu muhtemelen son meclisteki satışta olduğu gibi ekonomik koşullara 

bağlayacaksınız diye tahmin ediyorum Evet, ülkede ekonomide birçok sıkıntı var. Bu gerçek 

yadsınamaz. Doğru ve de belediyelerin bütçesi hizmet yapabilmek adına yeterli değil. Devletin bu 

konuya cidden bakması, daha geniş bir bütçe sunması gerekiyor.  Çünkü belediyeler vatandaşın en 

rahat ulaşabildikleri yerler. Vatandaş her türlü ihtiyacı için ilk önce belediyenin kapısını çalıyor.  

Tabii burada devletin bu bütçeyi arttırmasından ziyade, bizim elimizdekini daha iyi kullanmamız ve 

de bunu arttırıcı yani gelir arttırıcı faaliyetlerde bulunmamız gerekiyor.  Elimizdekini daha iyi 

kullanmamız lazım. İlk düğme yanlış bence. Biz personelimizi yeterince iyi kullanamıyoruz. 

Belediyede geliyoruz, gidiyoruz,  görüyoruz. Bir masada iki kişinin oturduğu x müdürlük de var. 

İşte Ercan abinin söylediği gibi 2019'da 190 küsur personelle çalışan, şu an 150 personelle 

çalışmaya çalışan bir Temizlik İşleri birimimizde var. Bu personel konusuna bir bakılmalı gibi 

duruyor. 

 Bir diğer konu Başkanım, mesela inatla yapacağınızı söylediğiniz Balıkpazarı Balık Satış 

Yeri. Bu vatandaş tarafından yani yapımı başlanıldığından beri bir türlü olur oyu almamış bir şey. 

Bu da bence bütçenin kötü kullanılmasına tekabül eder. Burada vatandaşın görmek istemediği bir 

yapıyı inatla yapmaya çalışmak, çok karşılık bulmaz diye düşünüyorum ki, bu daha önce işte aynı 

soruda bir örneği var.  Denizde fıskiyeler Şu an işte “atsan atılmaz,  satsan satılmaz” deniyor ya.   

Bu da oraya doğru gidiyor gibi.  Tabii bunun güzel yanı sizin yaptığınız yapı Demonte bir yapı yani 

sökülüp takılıp taşınabilen bir yapı.  Yol yakınken o yapı oradan daha uygun bir yere bizce işte 

Kalafat bölgesine,  amfi tiyatronun olduğu alana olabilir. Orada boş bir yer var. Oraya taşınabilir 

ama daha uygun bir yere taşınması bütçe açısından da daha iyi olacaktır. Bu bütçede rakam 

yazılmamış onunla ilgili ama tahminim 30-40 milyon gibi ciddi bir bitiş maliyeti olacaktır diye 

düşünüyorum.  

  Dedik ya Başkanım bütçeyi bir iyi kullanmak yani elimizdekini iyi kullanmak. Bir de yeni 

gelir elde edici faaliyetlerde bulunmak lazım. Yeni gelir elde edici faaliyetlerle ilgili de 3-4 yıl önce 

bir birim kurduğunuzu, bir yer olduğunu söylemiştiniz yani çalışacaktı arkadaşlar. Onlar neler buldu 

çalışmalarında yani Gemlik’e yeni gelir elde edeceği neler elde ettiler? Bunda yine şey vardı. Bir 

danışmanınız vardı. İşte tüm masrafları belediye tarafından karşılanan. İşte ayda birkaç kere gelen 

30-40.000 lira gibi bir ücret alan. O danışmanı bir süredir göremiyoruz.  O bu konularla ilgili ne 

gibi katkılar sundu ilçemize? Bunu da merak ediyoruz. 

  İşte gelir arttırıcı faaliyetler burada bir satış gördük. 250 milyona yakın. Muhtemelen geçen 

meclisteki konu AVM'nin satışı bunun içinde ve onunla beraber birkaç yerde daha vardır diye 

tahmin ediyorum. Yani o zaman da söylemiştik. Elimizde sürekli gelire dönüştüreceğimiz  tek 

yapımız. Yani en kıymetli belki de tek yapımız AVM.  Bunu satıp, bu parayı bitirmektense bunu 

ileriye dönük, sürekli gelir getirebilecek bir faaliyette dönüştürmek şu an yapabileceğimiz en belki 

de maliyetsiz, en kolay, en basit hadisedir diye düşünüyoruz. 

 Tabii bu bizim son performans değerlendirmemiz. Kimilerimiz burada olacak, kimilerimiz 

burada olmayacak.  Bu performansta para ile ilgili söyleyeceklerimiz bunlar. Bu raporda emeği 

geçen tüm belediye personellerine, tüm çalışanlarımıza da şükranlarımızı sunuyoruz. 

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Teşekkür ederim Sevgili AKKUŞ. 

Gruplara önce söz vereyim. Buyurun Sevgili BİRGÜN   
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--Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: Değerli Gemlikliler,  basınımızın değerli temsilcileri, 

belediyemizin değerli çalışanları, Değerli Meclis Üyesi arkadaşlarım, Sayın Başkanım. Ben de 

Cumhuriyet Halk Partisi meclis grubu adına ve kendi adıma sizleri sevgiyle saygıyla selamlıyorum. 

   2024 yılının belediyemiz çalışma programına beraberce burada değerlendiriyoruz. Tabii ki 

ben bir iktidar partisinin burada temsilcisiyim.  Muhalefetteki grup sözcüsü arkadaşları dinledik. 

İsterdim daha farklı önerileri olsun 2024’e yönelik ama ben çok fazla not alamadım. 

 Şimdi 2024'teki ülkemizin enflasyon oranını doğru tahmin edebilen kimse var mı? En az 

%65 veya üzerinde olacağı söyleniyor. Aynı şekilde döviz de böyle. Yani bu bizim bütçemizi biz 

eğer 2023 yılının ilk 9 ayında bu oranlarda gelir ve giderini gerçekleştirebildiysek.  Bir de pandemi 

döneminin arkasından olduysa bu ve arkasında yaşadığımız o büyük felaket, 6 Şubat depreminin bir 

şekilde arkasında bir bütçenin sonunda 2024'ü burada konuşuyorsak, ben özellikle Belediye 

Başkanımıza ve belediye çalışanlarımıza teşekkür etmek istiyorum. Gerçekten zor bir süreç. 

Ülkemizde sadece belediyeler değil, emekliler, çalışanlar, sanayiciler, esnaf herkes çok zor şartlar 

altında bütçelerini denk getirmeye çalışıyor arkadaşlar.  Zor bir dönemden geçiyoruz kabul 

ediyoruz. 

 Cumhuriyetimizin 100. yılını kutluyoruz arkadaşlar. Yüz yıl önce Türkiye'nin durumunu 

hepimiz biliyoruz. Cumhuriyetimizi kuran başta Mustafa Kemal Atatürk, beraber düşünce ve silah 

arkadaşlarını buradan bir kez daha anıyorum. Ve sizlerden de Gemliklilerden Cumhuriyetimizin 

100. yılını hep beraber bu hafta, coşkuyla kutlayalım. Bu coşkuda bizlerle beraber olmanızdan da 

büyük gurur duyarız. İnanıyorum ki hepiniz burada olacaksınız ve ülkemizin 100 yıllık sürecindeki 

en güzel şey atamızın söylediği gibi ülkemizde yurtta ve dünyada Barış'ı savunmak ve bu yolda da 

yürümeye devam etmeliyiz.   

Savaşı yaşamayan bilmez arkadaşlar. Bizler de yaşamadık ama dedelerimiz yaşadı bu savaşı.  

Ülkemiz işgal altındaydı.  Bunun benzeri şimdi Filistin'de yaşanıyor. Filistin'de çocuklar ölüyor, 

katlediliyor. Kadınlar ölüyor. Savunmasız insanlar ölüyor. Öldürülüyor. Bunları lanetlemek tabii ki 

yetmez. Lanetliyoruz ama biraz farkında olmamız lazım. Oradaki savaşın, oradaki yaşananları. 

Dilerim bu savaş en kısa zamanda sonuçlanır. Savaş veya katliam ve bize doğru veya başka ülkelere 

doğru sıçramaz. Bu savaşın karar vericilerini de burada lanetlemek istiyorum.  Karar vericileri ve bu 

ortamı yaratanlar da lanet olsunlar. 

 Sayın Başkanım, Ercan arkadaşımız tabii burada belki dile getirmemize karşı çıkıyorsunuz 

ama Büyükşehirden örnek verdiği için, hem de Büyükşehirle ilgili ülkemizin genel siyasetinden iki 

tane örnek sunmak istiyorum. Bir tanesi hepimizi ciddi etkileyen, Gemlik’tekileri de etkileyen, 

Gemlik'te yaşayanlar da etkileyen hızlı tren arkadaşlar. Hızlı trenin temeli 2012 yılında atıldı ve 4 

yılda biteceği söylendi. 2012 yani 2016 sarkması ile 2018 diyelim. Ama şu anda bugün iktidar 

partisini Büyükşehir Belediyemizi destekleyen bir köşe yazarının yazdığına göre, Hedef 2053 yani 

30 yıl sonra gibi. Bugüne kadar da 60 milyar. Bakabilirsiniz 60 milyar gibi para harcandığı 

söyleniyor.  Bu hızlı tren projesi için.  Ama ne yazık ki daha rayları daha döşenmemiş. 

 Bir başka gene hizmette eksik kaldığımız, Büyükşehir’imizin gene Gemlik’i çok 

ilgilendiren ve iki kere veya üç kere temel attığımız Terme Projesi var. Yani kaç yıl olduğunu 

benden daha iyi biliyorsunuz. Geçmişte te buradaki arkadaşlar eleştirenler, şimdi bunu dile 

getirebilirler herhalde. Tahminimce mart ayında da tamamlanıp açılışı olacakmış. Yani bunu niye 

söylüyorum. Bu enflasyon karşısında ne yazık ki ne belediyemiz, ne diğer kamu kurumları 

istedikleri hedeflere, planladıklarını gerçekleştiremeyebilirler.  

Ben Sayın Başkan, sizden 2024 yılında bugüne kadar sürdürdüğünüz, benim veya buradaki 

birçoğunun başına geldiğinde ancak anlayabildiği, bu sosyal faaliyetler diye eleştirilen ama bana 

göre de çok da önemli olan yaşlı bakım, evde bakım, engelli bakım, konularındaki çalışmalarımızı 

artırmamız. 

 Spor, gençliğimiz için çok önemli bir konu Başkanım ve ben Belediye Sporumuzu ve 

yöneticilerine ve sizlere teşekkür ederim. 2024 yılında faaliyetlerimizi arttırmamız, daha da fazla 



 

 

Sayfa 13 / 28 

 

gence dokunmamız, daha da fazla Gemlikliye imkân yaratmanız konusunda çalışma yapmanızı 

diliyorum. 

  Bütçeye baktığımızda bütçenin de arkadaşlar dile getirdiler. Ben çok şeye bakmadım ama 

detaylı. Yüzde 25'i işçilik giderlerimiz yani çalışan giderlerimiz, %20 küsuru de temizlik giderimiz. 

Temizliğe de bütçemizi bence uygun oranda. Bu konuya da dikkatli olmamız lazım.  Daha fazla bir 

zaman, emek ayıralım. 

  Park Bahçeler önemli. Doğamızı ve çevremizi korumak adına Park Bahçelerimize 

yatırımlarımızı arttıralım. 

 Sizden bugüne kadar yaptığınız gibi Gemlik’in huzur kenti olması yönünde çalışmalarınıza 

devam etmenizi, zeytinimizin ve Gemlik’in tanıtımı konusundaki çalışmalarınıza artırarak 

sürdürmenizi talep ediyoruz. 

  Ben 2024 bütçesini hazırlayan belediyemiz çalışanları ve emek veren Meclis Üyesi 

arkadaşlarıma teşekkür ederek, bütçemizin hayırlı olmasını diliyorum. Teşekkür ederim sizlere. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Biz de teşekkür ederiz Sevgili BİRGÜN.  

Buyurun Sevgili DURDU. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Sayın Başkanım, Çok Kıymetli Belediye Meclis Üyesi 

Arkadaşlarım, Değerli Hazirun. Hepinizi şahsım ve Milliyetçi Hareket Partisi grubu adına saygıyla 

selamlıyorum. 

Görüşmekte olduğumuz 2024 yılı Performans Programımız ve Bütçemiz inşallah 

Gemlik’imiz için hayırlara vesile olmasını temenni ediyorum. 

  Mert DİMİLİ arkadaşımız belediye meclis üyeliği sürecince kendisiyle çok güven içerisinde, 

huzur içerisinde çalıştık hukuk komisyonunda 4 yıl boyunca.  Gemlik Belediyesi adına hukuk çok 

önemli. Hukuk anlamında çok önemli katkı ve faydaları olduğunu düşünüyorum.  Kendisinin 

aramızdan ayrılmış olmasını bütün samimiyetimle söylüyorum üzüntüyle karşıladım. Hususen 

ayrılma gerekçelerini kendisinden dinleyince üzüntüm daha ziyadeleşti. Keşke Mert DİMİLİ’nin 

ayrılma gerekçelerine sebep olan şartların kendi ifadelerine ben itibar ediyorum. Mert DİMİLİ 

benim için itibar edilir.  Sözünde güvenilir bir arkadaşımızdır. Çünkü aksine ben şahit olmadım. 

Dolayısıyla aksine şahit olmadığım için beyanlarında da itibar ediyorum. Bunlar da bizleri 

ziyadesiyle üzmüştür. Tabii bunların takdiri Gemlik kamuoyuna aittir. 

 Mert Bey, bu ifadelerini belediyemizin Sayın Başkanıyla da paylaştığını kendisi ifade etti.   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Sevgili DURDU  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Buyurun Başkanım.   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Özel hayatına ilişkin konular dışında 

istifasına, Hollanda'ya gitmesine konu bir şey bana söylemedi. 

 --Osman DURDU Meclis Üyesi:  Tamam 

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Bildiğin bir şey varsa lütfen söyle 

 --Osman DURDU Meclis Üyesi:  Yok  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Yani herkes bilsin yani 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:   Bildiğim var ama burada hani somut olan bir şey yok. 

Bu bizim şahsi kanaatimiz.  Onun için burada gerek yok yani. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Ama işte burada söylüyorsunuz. Bir şey 

var gibi oluyor. Benim bildiğim bir şey yok. Bir de üstelik “benim bildiğimi de” söylediğini 

söylüyorsunuz  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:   Kendi söyledi sizinle paylaştığını da o yüzden 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ha yok  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Tamam, teşekkür ederim Başkanım.  Beraberinde 

hepimizi yaklaşık 17 gündür hepimizi derinden üzen, bütün hissiyatımızı etkileyen, bütün dünyanın 

gözü önünde Gazze açık hava hapishanesinde çelik gök kubbe diye ifade ettiği, vahşi İsrail siyonist 

yönetimini, o masum çocukları yaratmış olduğu korku, kadınlara yaratmış olduğu korku ve katliamı 

nefretle ve şiddetle kınıyoruz. Ümit ediyoruz ki İslam Dünyası bu anlamda gerekli iradeyi ortaya 
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koyar. Ümit ediyoruz ki dünyada haktan, hakikatten, hürriyetten yana olan, emperyalizm ile 

mücadele eden, ettiğini söyleyen, böyle duruş ortaya koyan, özellikle Ortadoğu Asya ve Afrika 

ülkelerinin de bir araya gelip, bu eşkıya düzenine “bir dur” diyeceğini ve buna karşı bir alternatif, 

bir düzen inşa edeceğini de temenni ediyoruz. Merhum Mehmet Akif Ersoy'un ifade ettiği gibi bu 

vesileyle bütün dünya şunu gördü ki, batıda da bunu batı kamuoyunda da gözlemlemekteyiz. 

Birleşmiş Milletlerin, Avrupa Birliği'nin, Avrupa İnsan Haklarının İsrail'de yaşanan bu mazlum ve 

masum katliamına karşı seyirci kalması, seyirci kalmasından öte ABD'nin ve diğer emperyal 

ülkelerinin Akdeniz'e savaş gemilerini demirlemiş olmasını bütün dünya insanlığı bu batının bu 

vahşi, bu alçak yüzünü bütün çıplaklığıyla müşahede etmiştir. Bunu merhum Atatürk’ümüz 

Gençliğe Hitabesinde şöyle ifade etmekte Türk gençliğiyle. “Emsali görülmemiş galibiyetin 

mümessilleri” diyor bu alçaklara. Bu alçaklar emsali görülmemiş galibiyetin mümessilleri. Çünkü 

Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve onun silah arkadaşları emsali görülmemiş bu galibiyetin 

mümessilleriyle mücadele etmiştir. Şükürler olsun ki bağımsız, hür yaşadığımız Türkiye 

Cumhuriyeti Devleti kurulmuştur.  İnanıyoruz ve ümit ediyoruz ki inşallah Cumhuriyetimiz ikinci 

yüzyılında dünyada yaşanan “Hak haklının değil.  Hak güçlünün” olmuş olduğu bir eşkıya düzenini 

yıkacak. Yeni bir dünya düzeni kurulacak. İnşallah bu yeni kurulan dünya düzeninde de  Türk 

Milleti ve Türkiye hak ettiği  yeri alacaktır.  

  Performans programı ile alakalı yaklaşık Sayın Başkanım ve yönetiminin 2020-21-22-23 ve 

24’tün bir kısmı, 2019'un bir kısmını ele aldığımız zaman bu performans programları ve bunun 

neticesinde şu beklenir ve şu arzu edilir. Amaç nedir? Bizim burada bulunma amacımız Sayın 

Başkan ve yönetiminin seçilme amacının daha mutlu bir Gemlik, daha huzurlu bir vatandaş, daha 

yaşanabilir bir Gemlik olmasıdır. Ancak performans programına baktığımız zaman, 2024 

Performans Programı belediyemizin kıymetli bürokratları tarafından hazırlanmış ve kendi 

değerlendirmeleridir. Ben izin verirseniz bunlar üzerinden bazı notlarımı aldım. Sizlerle paylaşmak 

istiyorum. 

  Mesela bisiklet yolları demişiz. Bisiklet Yolu Projesi Arkadaşlar. Ben bisiklet kullanıyorum. 

Seviyorum kullanmayı. Gemlik trafik problemi var. Bisikletle ulaşım hem daha sağlıklı ve sıhhatli, 

daha keyifli, daha verimli, daha ekonomik. Ama bu anlamda baktığımız zaman Gemlik'te bisikletle 

gezmek mümkün değil. Yaya kaldırımlarında yaya gezmekte mümkün değil.  Yani bir yaya 

kaldırımının bir yerinden başlayıp, sonuna kadar yürümen mümkün değil arkadaşlar.  Mecbursun 

caddeye inmeye. Yola iniyorsun.  Hele bazı yerlerimizde yaya kaldırımı yok zaten. Vatandaş 

aşikare bir şekilde yolda yürüyor.  Dolayısıyla bisiklet yollarıyla alakalı yapılmış olan hiçbir 

çalışma yok.  Hiçbir projelendirme yok. Bunun gerekçesi ne olabilir? Ekonomi olamaz.  Bütçe 

olamaz. Bu tamamen Fen İşlerimizin ve İmar Müdürlüğümüzün çok rahat yapabileceği bir hizmet.  

Ama maalesef yani 2020 yılından 2024'e geliyoruz.  Bu anlamda yapılmış olan en ufak bir çalışma 

yok maalesef. 

 Hafif raylı sistem için Büyükşehir Belediyesi ile bir işbirliği denmiş.  Bu anlamda 2020 

yılından bu güne ciddiye alınır, altyapılı bir işbirliği ve bir projelendirme ve bir teşebbüs var mıdır? 

Burada göremiyoruz. Burada olmadıysa ifade edebilirsiniz. 

 Balıkpazarı Mahallesi'nde, Mustafa Kemal Atatürk kordonu üzerinde balık satış yeri ve 

düzenlemesi. Sayın Başkanın nasip olur görev süresi biterse geriye dönük beş yılı içerisinde eser 

olarak ne ortaya koyduğuna bakmaya kalkarsak bir tanesi bizce ucube olan, bu kordondaki balık 

satış yerinin inşaatı.  Şimdi belediye yasal bir kuruluş. Anayasal bir kuruluş.  Herkesten önce 

Belediye Başkanı yapmış olduğu yatırımlarda, plan ve projelerde yasa ve yönetmeliklere uygun 

hareket etmeli.  Yasa ve yönetmeliklerin gerektirdiği usul ve esasları yerine getirmedi.  Ama 

maalesef gördük ki gerek katlı otoparkın üstündeki spor salonunu yapımın da, gerek kordonda 

yapılan balık satış yerinin inşasında aldığımız bilgi ve kanaatimiz o ki, ilgili kurum ve 

kuruluşlardan gerekli uygun görüşler alınmadan yapıldığı için, yani bir anlamda parantez içinde 

kaçak yapıldığı için, ruhsatsız yapıldığı için,  tabii ki kamu kurum ve kuruluşlarının müdahalesi ile 

karşılaşmıştır ve ortaya maalesef bir sonuç çıkmamıştır. Çıkartılamamıştır yani. 
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  Olta balıkçılığı ile alakalı Alpaslan Bey temas etti. 2020 yılından bugüne somut bir çalışma,  

proje göremedik ve Başkan bunlarla alakalı bir takım gerekçeler ortaya koydu ama bu gerekçeler, 

bizim için geçerli gerekçeler değil arkadaşlar. Muhtemelen şimdi nasıl bir durum gerekçelendirilir 

dinleyeceğiz. 

 Derneklerle ortak proje ve faaliyet düzenlemesi; Yani bir hususu mikrofonu, mikrofonu 

kapat. Dernekler yerleşkesi yapalım dendi. ……maalesef  yapılmadı. Geçmiş dönemde yapılan 

……. yerleşkesi var. …. Gene bizim destek verdiğimiz, olmasını arzu ettiğimiz Belediye  hizmet 

binası adı altında bir hemşeri derneğine tahsis edilecek olan mekanın yeriyle alakalı …. evet dedik. 

Ama şu yapılmakta olan yerle alakalı …… kamuoyunun da tepkisiyle karşı karşıyayız. İnsanlar 

yoldan çeviriyor işte buraya .….oybirliği ile geçmiştir.  Arkadaşlar yasal olan bir şeye  hayır …... 

ümit ediyoruz ki bu yapı imar plan ve yönetmeliklerine uygundur. İlk öğretim… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:    Sevgili DURDU, bu bölümü niye oftu 

rekort yaptın.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Hangisi Başkan  

  --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: İşte bu son söylediklerini. Şimdi 

anlamamıştır seyirci.  “Osman DURDU birden mikrofonu kapattı. Ne oldu?”  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tabi tabi yani Erzurumluların tepkisinden 

korktuğun için mi kapattın? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Yok  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Niçin,  niye kapattın?  

--Meclis Üyesi:  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Konuşabilirim ama hoş olmaz onun için. Birde sonucu 

belli değil yani.  Belki doğruda olabilir.  Yani orda kapalı alan yapılabilir belki de bilmiyoruz.  

Onun için sesli konuşmadım. Kapalı alan yapılabilirse problem yok.   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:    Sevgili DURDU, “belediye hizmet 

alanında mescit yapabilirmiyi” sordun mu?  Mescit yapıldı. Ticaret Sanayi Odası yapıldı.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Konu o değil.  Konu o değil.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Değil tabii. Bunlar yapılabiliyor.  Ama 

bu mu yapılamaz? 

  --Osman DURDU Meclis Üyesi: Konu o değil 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Olmaz olur mu canım  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Arkadaşlar bunu aleni konuşmuyor olmamın tek sebebi 

şahsım adına söz aldım.  Kapalı alan yapılabilir olması ve olmamasını bilmiyoruz biz. Belediye bize 

yapılabilir dedi. Yapılabilirse baş tacı.  Teşekkür ederim. Çünkü bizim bununla alakalı önergemiz 

vardı. Daha farklı yerlerde yapılsın.  Daha yakışır olur diye tekliflerimiz vardı. 

İlköğretim ve ortaöğretim öğrencilerine yönelik etüt hizmetleri; Geçmiş dönemde Gemlik 

Belediyesi karşımızda ortaöğretim ve ilköğretim öğrencileri yoktu ama ortaöğretim öğrencilerine 

etüt merkezi açılmıştı ve bu etüt merkezinde öğrencilerimizin üniversiteye hazırlık sınavlarında 

önemli bir belediye tarafından destek sağlanmıştı. Ama yıllardır orası bir vesileyle  fonksiyonu 

değiştikten sonra ilköğretim ve ortaöğretim öğrencilerimize yönelik bir etüt merkezinin 

yapılmadığını, böyle bir çalışmanın olmadığını 2020 yılından bugüne kadar nerede görüyoruz? 

Belediyemizin kendi performans programında. “Yok” diyor “yapmadık” diyor yani ve 

yapmayacağız diyor.   

Kentsel dönüşümle alakalı Sayın Başkanının yapmış olduğu çalışma ve buradaki sunumlar 

bizi çok heyecanlandırdı. Gemlik’le alakalı ümit var olduk ve bu projenin teorik olarak, ekonomik 

olarak uygulanabilir bir proje olduğuna halen inanıyoruz ve bu projenin hayata geçmesi halinde 

Gemlik’in gerçekten başka bir Gemlik olacağını heyecanımız oluşmuştu.  Ancak gelinen süreçte 

yaklaşık %50'ye yakın bir görüşme talebi dahi olmadığı bilgisi oluştu bizde. Yani nasıl olur da bir 

vatandaş deprem riski yaşayan, riskli binalarda oturmayı kabul eder de böyle bir ekonomik, böyle 
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bir rantabl, böyle bir modern projeyi niye kabul etmez, niçin görüşmeye gelmez? Bu sorunun cevabı 

bizde yok. Tek cevap şu geliyor güven sorunu var anlaşılan.  Yani vatandaşa demek ki yeterli ve 

gerekli güveni veremedik mi? Veremediysek vermeliyiz.  Çünkü bu Gemlik için olmazsa olmaz bir 

durum ve beraberinde ben kendim Türk halk müziğini çok severim ve dinlerim. Özellikle TRT 

Türkü’yü.  Ama bu Gazze olayından sonra evde açmıyorum, dinlemiyorum yani. Çünkü aklıma 

geldiği zaman hicap duyuyorum, utanıyorum yani. Kendi kendime “olmaz” diyorum. “Sen bunu 

dinleyemezsin, dinlememelisin” diyorum yani çünkü samimi olmalıyız. 

 29 Ekim Cumhuriyetin Kuruluşu bizim varoluş, milli anlamda var oluşumuzdur. Türk 

Milletinin en şerefli projesidir. Cumhuriyetimiz ilelebet payidar olmalıdır. Bunun için kanımızdan,  

canımızdan feda etmeye hazırız.  Ancak arkadaşlar 29 Ekim'de konser yapmayalım.  Büyükşehir 

Belediyesi olsun, birçok kamu kurum ve kuruluşları bu tip sosyal etkinliklerini iptal ettiler. Biz tabii 

ki Cumhuriyetin 100. yılını etkinliklerini yapalım. Bunu analım, hatırlatalım. Bunu şöyle yapalım 

teklifimiz budur. Cumhuriyetimizin teminatı olan genç yavrularımıza, öğrenci evlatlarımıza 

Cumhuriyetin 100. yılı anısına hediyeler verelim. Buraya vereceğimiz parayı.  Bu da bizim 

teklifimizdir. Teşekkür ederim. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ben teşekkür ederim Sevgili DURDU. 

Sevgili BARUTÇUOĞLU bir daha yok. Tamam. Ben konuşacağım artık  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Cevap vereceğim ben. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Yok, cevaba gerek yok. Cevaba konu bir 

şey söylemedi. Buyurun Sevgili Telat TEPE söz istedi. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım, Emir Beyin yaptığı konuşmaya cevap  

  --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Verirsiniz sonra cevap. Kamuoyu dinledi. 

Siz söylediniz. O da söyledi.   

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Cevap 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Ama yani işte  

--Telat TEPE Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, Sayın Değerli Meclis üyesi arkadaşlarım.  

Şimdi herkes gibi malumunuz kitapçığı ben de incelemeye başladım da bir spor adamı olarak 

gerçekten çok sevindim sağ tarafta üçüncü Spor Kenti ibaresini koyduğunuz için. Fakat ileri doğru 

müdürlükleri incelediğimizde şunu gördüm. 2023 bütçesinde spor bütçemiz 600 bin lira 

kullandığımız rakam 150 bin lira.  O da gözde olan size göre Belediyespor, bize göre de Gemlik'teki 

Belediye Spor diğer kulüplerimiz gibi spor kulübümüz.  Burada esas olan Gemlik’imizin milli 

takımı Gemlik sporumuzun da durumunun ne halde olduğunu sizlere göre görebiliyoruz. Burada 

daha önce ben buradan da size sormuştum. “Başkanım kulüplerimiz zor durumda. Aktarma şu 

vesaire servis gibi.” Siz “bütçenin nakdi kısmına aktardığınızı ve bütçe kalmadığını” söylemiştiniz.  

Fakat oturduğumuzda ilgili müdürlüklerimizin ki ben  Plan Bütçedeyim ilk sorduğumda o oldu 

zaten. Kültür Müdürlüğünde 600 bin lira bütçe var. 150’si Belediye Spora kullanılmış. Aynı 450 bin 

lira gibi rakamın durduğunu söylediler bize.  Sordum “neden yani Başkan Bey bütçe yok diyordu?” 

ki bir ay önce sormuşum bunu. “Kalmış, kullanırız” falan. Tamam dedik geçtik.  Döndüğümüzde, 

geçmişe döndüğümüzde, göreve geldiğinizde ben Bursa Motor Spor Kulüpleri Federasyonu 

yönetimindeydim. Şunu hiç unutmuyorum o zaman da.  Gemlik Sporumuzun başkanı şu anki 

mevcut Başkanımız.  O dönemde başkandı. Orada bir pankart vardı. İşte “Gemlik’e şampiyonluk 

Ligi'nde milli takımımıza başarılar dileriz. Uğurlu gelecek” vesaire.  Bugün Geldiğimiz noktada da 

hakikaten üzüldüm Emir Abinin söylemine. Gemlik Sporun durumu gerçekten bizleri incitiyor.      

1. kümede olması değil.   Daha üst liglerde olması, Belediyemizin ve sizlerin daha çok destek 

vermesi ki zaman zaman destek veriyorsunuz ama futbolda, sporda bunlar yetersiz kalıyor. 

Geldiğimiz noktada Belediyespor’un burada örnek gösterilmesi, spor kulüplerimizde 17-18'e kadar 

spor kulübümüz var bunların tamamına hizmet edilmesi. Dönüyoruz 2024 bütçesine bakıyoruz.  Siz 

her zaman şunu söylüyorsunuz.  “Ekonomik sıkıntılar, ekonomik şartlar.” Ya en azından yeniden 

değerlendirme dediğimiz öngörülen %64-67- 70'leri spor bütçesine 600'lük kısmının üstüne koyup 

bunu 900, bir milyon liralara çıkarsaydınız daha makbul olurdu. Siz sporu sevdiğinizi şöyle şey 
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yapıyorsunuz. 600 liralık bütçeyi 2024’te 500’e düşürmüşsünüz. Yani Sporun Kenti ibaresini 

kitapçığa koymanız buradan öne geliyor zaten.  Burada şöyle de bir şey yapılıyor. Nakdi yardım 

kısmını ki zannediyorum kullanmışsınız. Aynı yardımı bırakmışsınız. Bugün bütçe yok deseydiniz.  

Keşke aynıyı kullansaydınız. Nakdi yardım kısmını da bugün kulüplerimizin aktarma gibi vesaire 

şeylerinde destek olunabilirdi. Teşekkür ediyorum sporu sevdiğiniz için. 

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Ben teşekkür ederim. Ama ben sana 

bütçe tekniği konusunda henüz bir şey öğrenmemiş olduğun için teşekkür edemiyorum Sevgili Telat 

TEPE. Yani benim en az hassas olduğum konular bunlar ya. Spor yani oradan yürümeyin bana 

tutmaz  

--Telat TEPE Meclis Üyesi: Hayır hayır hayır Başkanım oradan yürümüyorum ben. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bak bu yıl, 2023 yılı için Gemlik 

Belediyesinin, yasanın ona izin verdiği nispette verebileceği bütün parayı verdim. 

 --Telat TEPE Meclis Üyesi: Nakdi olarak 

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:    Nakdi olarak, ayni olarak diye bir şey 

yok. Bak çıkınca konuş arkadaşlarla söylesinler sana.  “Binde 12'sine kadar ayni ya da nakdi yardım 

yapabilir” diyor. Yasa bu. Bunu şu kadarını ayni, bu kadarını nakdi değil. Binde 12'sine kadar 

bilmem neyin Aksel neydi o? 

--Telat TEPE Meclis Üyesi: Gelir vergisi, gelirlerinin binde 12'si 

--Emine Aksel TÜMER Başkan Yardımcısı:  Genel Bütçe 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Genel bütçe, “vergi gelirlerinin binde 

12'sine kadar olan bölümünü ayni yâda nakdi olarak kullanabilir” diyor.  Nakdi kullandık. Malzeme 

temini ile ilgili ihale, o bu falan derken 8 milyon lira bütçe geldi bana kulüplerden.  Bak çok hani 

böyle kulüplerimiz falan filan dediğin yerlere “Belediye yardım yapacak” deyince 8 milyonluk liste 

getiriyorlar. 

  --Telat TEPE Meclis Üyesi: Tamam Başkanım  

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Komisyon kurduk. Gittik.  Bak hesabını 

vermeyen kimseye Belediyenin bir kuruş parasını vermem. Vermeyeceğim de. Hesabını veremeyen 

kimseye bir kuruşunu vermem.  Gemlikspor herkesten çok benim kulübüm.  Elbette ben giderim 

gene o direğin altında maç izlerim. Ama kendi becerisizliklerini belediyenin destek vermeyişinin 

üzerinden anlatma gayretine giren herkese kapımı kapatırım. Böyle bir şey olur mu?    Spor 

kulüpleri verecek, birliği verecek Amatör Spor Kulüpleri Birliği,  federasyon verecek, belediye 

verecek, Büyükşehir Belediyesi verecek.  Sen ne verdin?  Zaten lafta verdim oluyor.  Bak bu, bu 

Belediye Meclisi'nin ilgili Komisyonu bu işle alakalı tahkikat yaptı. Bana söylediği her şeyi ben 

yapıyorum. Hiç ama üstüne düşeni yapmayanlar benden gelip bir şey istemesinler. Ben Uğur  

SERTASLAN’ın  parasını vermiyorum.  Bu milletin bana emanet ettiği parayı veriyorum. 

          --Telat TEPE Meclis Üyesi: Başkanım  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Deyip özür dileyip, bir 10 dakika mola 

veriyorum.  Ondan sonra geri kalan bölümle ilgili cevaplarımı vereceğim. 

--Telat TEPE Meclis Üyesi: Başkanım sözüm bitmedi.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Vereceğim söz sonra.  
  

II. OTURUM 

 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Evet, meclis üyelerimizi yerlerine alalım 

lütfen.  

Dışarıda meclis üyemiz kalmadı.  Ak Parti grubundan eksiklikler var.  

--Meclis Üyesi: Namazdalar onlar. 
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--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Namazdalar mı? Tamam, biraz 

bekleyelim o zaman.   

Ercan Abide geliyor mu Osman?  

Evet, şimdi her bütçe döneminde yaşadığımız şeyi yine yaşıyor olmamız normal elbette.  

Muhalefet partilerinin temsilcileri konuşmacıları konuşmaya başlarken alışık olduğumuz üzere 

çocuklar size lafımız yok.  “Sevgili müdürlerimiz siz canımızsınız ey personel ve idarede iş yok” 

diyor ama  

--Telat TEPE Meclis Üyesi: …. Ben söz alabilir miyim? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Yok, ben konuşmamı yapacağım şimdi. 

--Osman DURDU  Meclis Üyesi: ….Başkanım, sözünü bitirsin 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Söz vereceğim. Önce ben konuşayım 

izinizle. Başladım artık.   

Bu bütçe Gemlik Belediye Başkanının bütçesi değil. Bu bütçe Gemlik Belediyesinin bütçesi.  

Bu bütçenin içerisinde başkanın talimatıyla yapılan, başkanın vizyonuna uygun, başkanın 

yönlendirmesine muhtaç iş miktarı yatırım bütçesi adıyla anılıyor.  Onun içinden de Fen İşlerinin,  

Park Bahçelerinin ki onlar yapılırken sayılmıyor ya Belediye Başkanı yapmış olmuyor ya onları, 

onları da çıkardığında dışarıya %10 falan kalıyor zaten.  Dolayısıyla Arkadaşlar siz gaza gelmeyin. 

Beğenmedilerse, beğenmedikleri bütçe hepimizin bütçesi. Belediyenin bütçesi. Hem idarenin, hem 

arkadaşlarımızın.  Şeyi de anlayabiliyorum. Elbette aferin bekleyecek halimiz yok. Siz muhalefetin 

görevi aslında tam olarak belediyenin, idarenin, iktidarda olanın yapmadıklarını yapsın gayretiyle 

görevlendirilen bir yer. Muhalefet görevi böyle bir görev. Buna uygun da hareket etmelisiniz ve 

fakat benim de yapmam gereken bir şey var. Ben de algının olgunun önüne geçmesine izin 

vermemeliyim. Buna dair bir şeyler söylemeliyim. 

  Şimdi yapamadığımız işler var.  Hala yapmaya devam ettiğimiz işler var. Yaptıklarımızda da 

yaptıklarımız da var elbette. Yaptıklarımızda da payınız var. Yapamadıklarımız, yapamadığımız 

şeylerde de sizin de bizim de olduğu kadar sizlerin de payı var. Birlikte yönettik burayı. Hiç 

kimseden bir şey esirgemedik.  İmar komisyonlarında birlikte görev yaptık.  Denetim 

komisyonlarında beraber görev yaptık.  Bütçenin, ya bu bütçenin hazırlanması esnasında herhalde 

görüşü en az alınan benimdir.  Çünkü yapılması gereken şeyler var.  Yani bu maaşları ödeyeceğiz. 

Hani “Temizlik İşleri personelinde sayı azaldı.  Dolayısıyla kenti temizlemek mümkün değil artık.”   

Bütçesine baktınız mı? 6 ayda bu memlekete asgari ücrete zam geliyor. Eskiden aynı sayıda 

personele kaç para ödüyormuşuz?  Şimdi ne ödememiz gerekiyor ya baktınız mı?  Ben 

ödeyebileceğim kadar personel çalıştırmak zorundayım.  

--Meclis Üyesi:  

  --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Asgari ücrete 6 ayda bir geliyor. Geri 

kalan her şeye sürekli geliyor. 

--Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Müdahale etmeyin bana lütfen  

--Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Sevgili Ercan abi, şeyi göndermişsin ya 

“reji fotoğrafları asabilir mi?” diye.  Şimdi temizlik fotoğrafları var. Kancalarda torba asılı. Ya onu 

kaldırmaya çalışıyoruz biz.  Öyle bir şey olur mu? 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Umurbey’de  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Umurbey de. Biliyorum abi. Muhtarla 

konuşuldu.  Sizlerle konuşuldu.  Temizlik İşleri Müdürümüzün bana verdiği bilgi bu.  Bu minvalde.  

--Meclis Üyesi:  
--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Biz bunu daha önce bir kaldırdık.  “Bir 

sokak tekrar başlasın” dediler.  Pişman olduk.   “Her yere yayıldı gene” diyor bu.  2023 yılında bu 

olacak iş mi? 

--Meclis Üyesi: Ana Cadde üzerinde Başkanım   
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--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Olmaz mı abi işte.  Yani her yere 

konteyner koyduk.  Oraya da koyduk.  Götürecekler onun içine atacaklar yani. O resimleri 

gönderdiğinde Mustafa Kaynatma’da yanımdaydı tesadüfen. Kaynatma’ya dedim ki “Kaynatma şu 

98'de, senin 2018'de çektiğin fotoğraflar vardı.” Kaynatma’nın binin üzerinde fotoğrafı var Ercan 

abi.  Hatta bir tanesinde bir bacağının yarısı kayboldu çukurda.  Öyle fotoğraflar var elinde yani. 

Yarılmış, parçalanmış halı sahada fotoğrafı var adamın. Top atamıyor karşı tarafa yani.  Bu işin 

doğasında var bu. Daha önce de söyledim. 6.000'in üzerinde sokağımız ve 955 kilometre yolumuz 

var bizim. Gemlik Belediyesi'nin toplam sokaklarını bir araya getirdiğinizde 955 kilometre 

topluyor. 10 metre ortalama genişliği olsa, 9,5 milyon metrekare iş yapmamız lazım.  Bizim 

bütçemiz, bizim büyüklüğümüzde ki bir bütçenin yılda yapabileceği 100-150.000 metrekare parke 

taşı. İşte 50, 100.000 metrekare arasında asfalt.  Bir o kadar da,  bin ton kadar da yama.  Bizim 

bütçemizle yapılabilecek olan.   Dolayısıyla Fen İşlerindeki bütün arkadaşlarım hem bütçeleri 

nispetinde, hem de bu rakamların altında kalmamaya gayret gösterip,  çünkü biriktirirsen sonunda 

içinden çıkılmaz hale gelir.  Eskime ortaya çıkıyor.  Bunun üzerinden işler yapıyorlar. Mesela 3 

tane sokağın fotoğrafını gösterdik. Aha bak altı bin küsur sokağımız var bizim. Mesela göreve 

geldiğimizden beri biz mesela Kumla Caddesini yaptık.  Kordonu yaptık yeni.  Eskipazar Caddesi'ni 

yaptık.  Bunlar komple sökülüp yapılan yerler. Mesela ben İstiklal Caddesini yapan Büyükşehir hiç 

görmedim.  Orhangazi Caddesini. Onun hizmet alanları değil mi? Hürriyet Caddesi'ni.  Yok. Yok.   

Sadece iskelenin önünde. Yama. İskelenin önünde. Yama gerisi. 

--Meclis Üyesi:  
--Galip GÜR Meclis Üyesi: Yamayı da biz söyledik hatırlıyor musunuz?  

  --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Şimdi bak önce  

--Meclis Üyesi: Umurbey  yolu  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:    Umurbey yolu ya işte  

--Meclis Üyesi: En kötü. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Haline bakın  

--Meclis Üyesi: Yapıyorlar 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Arkadaşlar, neyse biz yapamadık ama siz 

de yapamadığınıza getirecek değilim konuyu.  Yapamadıklarımızı anlatmak arkadaşlarımızın işi. 

Yaptıklarımızı anlatmak da bizim işimiz.  Ben burada daha önce dedim ki “beni kalubelaya kadar 

Belediye Başkanı yapacaksınız.  Ben bir şey yapmadan. Beni hep Belediye Başkanlığı makamında 

bırakacaksınız.” Ya Sevgili Alpaslan, “Park Bahçelerin 20 bin milyon lira,  47 milyon bütçesi var.  

20 milyon harcamış” dediğin şey, ya 45 milyon 700 bin lira harcama yapmış Park Bahçeler 

Müdürlüğü. 20 milyonluk kısmı müteahhit tarafından teslim edilmediği için henüz önüne gelmemiş.  

Konmuş oraya, bloke hesapta görünüyor.  30'un üzerinde çocuk parkı yaptık arkadaşlar.  Park 

Bahçeler Müdürlüğünden isteyin. Hangi sokakta, hangi köşede yapıldığını söylesin. Yeter mi? 

Bulduğumuz yeri yapıyoruz.  Park alanı olarak gördüğümüz yere yapıyoruz.  

 Çarşı deresini, benden önce 1994'e kadar CHP'li Belediye hiç olmadı burada. Çarşı 

deresinin merkezden çevre yoluna kadar olan bölümünü AK Partili belediyeler yaptı. Büyükşehir 

Belediyesi Başkanı Recep Altepe, Gemlik belediye başkanları Refik Yılmaz. 8 yıllık görev süresi 

içerisinde olduğu bu. O günün parasıyla ihale bedeli 17 milyondu. İhale bedeli. O günün parası. 

Şimdi, bunları hiç tabii bunları bizim söylememiz lazım arkadaşlar. Bak bu kadar işi biz 6 ayda 

yaptık Büyükşehir Belediyemizle beraber. Çevre yolundan, hastaneye yoluna kadar olan bölümde 

derenin işini bitirdik.  Çok da güzel oldu.  Herkes de çok mutlu.  

Eskipazar Caddesi, Gemlik’in ilk engelsiz caddesi oldu.  Sedat gezebiliyor mu orada 

engelliler artık kaldırım üzerlerinde? Gezemiyorlardı eskiden.  Cadde aydınlatmaları için, binlerce 

teşekkür notu aldım ben bak. Şehrin karanlık silüetini el dokunuşuyla, yüz bin liraya yaptırdık 

arkadaşlar o tarihte. Yüz bin lira tuttu. O elektrik direklerinin üzerindeki görsel şeyler var ya. Hem 

aydınlatmaya yaradı. Binlerce teşekkür mektubu, mesajı aldım.  
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İkinci etabı biz bitirdik arkadaşlar. 208 konut. Bak üstünde tepinirdiniz siz yapsaydınız. Biz 

ne açılış yaptık, ne anahtar teslim töreni yaptık, ne bilmem yaptık. Biz bitirdik ya. Benim 

dönemimde bitti  orası 

--Fehmi ARSLAN Meclis Üyesi: Zamanımız yetmedi. Biz bitirecektik orayı.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yoo, nereden bitirecektiniz? Siz dükkânı 

kapatacaktınız Fehmi abi.  Bak, 208 konut bugünkü bedellerle, bugünkü bedellerle 250 milyona 

yapılır. 

--Meclis Üyesi:  

           --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tek bir tören yapmadık. Ama hata 

bizdeymiş.   Geçen söyledim işte. 400 metre, 6 kilometrelik projenin 400 metresini yaptı 

Büyükşehir.  Milyonlarca liralık da tanıtım bütçesi ayırdı.  400 metre. 400 ölçelim beraber 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  …. Gelin ölçelim başkanım.  

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam, bu benim önümdeki ışığı açın 

arkadaşlar. Gözlüksüz zaten zorlanıyorum bir de kararttınız burayı. Kime çalıştığınız belli değil.  

 Kentsel dönüşüm için, en makule yakın sevgili DURDU’dan geldi herhalde açıklama. Bak 

ben 2019'da göreve geldim. Deprem 1999'da oldu.  20 yıl boyunca Bakanlığın yaptığı şey olmasa, 

mikro bölgeleme etüt çalışması, hiçbir şey yapılmadı Gemlik’te.  Bak biz gündemimize aldık.  

Bunun üzerinden beni ikaz etmek makul olabilir ama vatandaşı tahrik etmek doğru iş değil.  Benim 

işimi de zorlaştırır. Ölürüm, kalırım başka biri gelir.  Onun işini de zorlaştırır.  Bana da makul 

gelmiyor Sevgili DURDU.  Bana da makul gelmiyor.  Ortalama %20 eksiltme üzerinden hiç para 

istenmeyen bir modelde, vatandaşta yüzde doksana çıkmadıysa, bir iş var orada.  Bana güvenmiyor 

olma işi değil o.  Belediyeye güvenmiyor.  “Bu büyüklükte bir işi belediye yapamayabilir” diye 

düşünüyor herhalde.  Aklıma gelen bu.   

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Bunu da anlatmak lazım.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bunu birlikte anlatmamız lazım.  Bunu 

ben orada gidip anlatıp, oradan çıktıktan sonra bizim partili, partiye gönül veren arkadaşlarımız, 

bizim arkadaşlarımız bir dedikoduya başlıyor ki.  CHP'li demiyorum ha. Hepimizin partililerinden 

bahsediyorum.  Fikir sahibi o. Bilgi sahibi değil fikir sahibi ama konuşuyor. Bırakmış da değilim. 

Bak şimdi yine satın alma sürecindeyiz. Orada ben ön görüşmeyi bir yaptım. Sonra şubattaki 

depremden sonra “biraz hatırlamıştır yurttaş” deyip, bir daha belediyenin parasını harcayıp, bir daha 

yaptık ön görüşme. Orada %7'lerde ret.  Belediyelerin kamunun bütün mülklerini de katarsak ancak 

o zaman %50'lerde şu an. Ha bak şimdi yasal mevzuatta değişiklikler yapılıyor. 3'te 2 nispet artık 

salt çoğunluğa döndü. Belki İstanbul'da sağladıkları finansmana kaynağa benzer bir kaynak bizde 

de paylaşılır ama bütün bunlar olmasa dahi, bir bölümünde aynı büyük fotoğrafı yansıtan bir puzzle 

gibi değerlendirip, bir bölümünde “bak biz bunu yapabiliyoruz” denemesini de yapacağız yurttaşla.  

Yapacağız. 

 Çöp aktarma istasyonu yaptık. Vatandaşın gözünde bunun ne ehemmiyeti var? Hiç. 

Söylemedik bile bir yerde ama bunu siz biliyorsunuz. 2005'te Büyükşehir Belediyesine bağlandı 

Gemlik.  Arkadaşlar o tarihten ben gelene kadar geçen sürede bizim paralarımızla aslında 

Büyükşehrin çalışma yapması gereken işi, Gemlik Belediyesi yaptı.  Karşılığını söyleyeyim. Kışın 

12, yazın 16 araba her gün bir kez şeye gitmek zorunda kaldı.  Hamitlere. 

Zeytin Festivali, konserci Başkana çıkarttılar adımızı.  Eyvallah yapıyoruz. Bir sebebi de 

var. Mesela iki tane festival var Gemlik'te.  Biri Gemlik Zeytin Festivali, biri Sevgili DURDU. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Festival iki festival var 

--Sedat AKKUŞ Meclis Üyesi: Sinema Festivali yâda Tır Festivali var Başkanım.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Biri zeytin Festivali 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Tır 

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tır bir bizim işimiz değil   

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Eşref Kolçak  
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--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Dur. Bir zeytin Festivali, iki Eşref Kolçak 

Anısına Film Festivali.  Şimdi birinin 29'uncusunu ben yaptım. 

--Meclis Üyesi: Yani 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Öbürünün birincisini senin teklifinle 

yaptık DURDU. Festivalci bensem vallahi sen benden daha festivalcisin.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım doğru iş………Konser diyorum. Konser 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ama ya bu Festival dediğin şeyde konser 

olmaz da ne olur ya 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Üç gün de  konser olur mu ya…….  

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Zeytin Festivali, Zeytin Ticaret Odası ile 

Borsası yapsın diye yazı da yazdık. Sonucunu gördünüz ve 29’uncuyu yaptık arkadaşlar yani. 

“Vazgeçelim” diyen varsa içinizde konuşalım oturalım.  Onun dışında geriye ne kaldı.   

--Meclis Üyesi: 23 Nisan  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Milli günler, milli bayramların olduğu 

günler. Bir de Ramazan. Mübarek Ramazan ayında elimden geldiği kadar aynı şeyi yapmaya devam 

edeceğim. Ben benim milli bayramlarım da, dini bayramlarım da benim çocuklarım bir sonraki sene 

iple çeksin diye yapıyorum bunu.  

“Huzur yok muydu sen  geldiğinde?” dedi Alpaslan. Yoktu.    

 Ben mesela Gemlik'te ötekileştirildiğimi hissediyordum. Bir siyasal anlayışın bir dünyaya 

bakışın angajman alanıydı Gemlik Belediyesi.  İlahi dinliyordum ben asansöre bindiğimde.  Oysa 

biz bütün farklılıklarımızla güzeliz. Herkes benim yurttaşım. Ben herkesin Belediye Başkanıyım 

şiarını model edindim.  Onun için vurguluyorum huzuru 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:…….Cami yıktırdınız başkanım. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Yıktırmadım   

--Osman DURDU Meclis Üyesi:…….Cami merdivenini yıktırdınız.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Allah çarpar bak  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Hayır, Allah iftira edeni çarpar. İftira 

ediyorsun. Ben camii yıkmadım. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Merdivenini yıktın Başkanım.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Cami yıkmadım.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Merdiven camiye…… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Bak olmaz. Sen dedin bana “orada 

güvenlik almak lazım.” Alt katına tel örgüler çekildi. Üst katına da çıkıyorlar.  Üst katında da 

Kolalar, bilmem neler. Apır, sapır bir sürü adını söyleyemeyeceğim malzemeler var. “Bunun 

üzerine de çıkmak caiz değil, doğru değil” dendi. Merdivenini kırdık.  Çıkamasınlar yukarıya diye 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:   Başkanım kaçak….. 

  --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Buna camiyi yıkmak demek neresinden 

bakarsan 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:    
 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Tamam  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:    
--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Tamam.  Heykelci Başkana çıktı adımız. 

Siz pompalıyorsunuz bunu muhalefet.  Heykelci Başkan,  Heykelci Başkan. Bak Gemlik'te benim 

dönemimde iki heykel yapıldı. İki tane. Birisi Keloğlan, iyi ki koymuşum. Masallar kenti Gemlik. 

İkincisi Kuvayı Milliye Anıtı. Siz teklif ettiniz.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  On numara.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Ama “Heykelci Başkan” demeyi de 

ihmal etmiyorsunuz. Bak iki heykel. Geri kalan heykeller benden önce yapılmıştır.  Barbaros 

Hayrettin’in heykelini ben mi koydum? 
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--Osman DURDU Meclis Üyesi: Yok   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Ha 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:    
--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Birde bölge parkında.  Deniz kenarında 

36 kilometre sahili olan bir ilçe, bölge parkına heykel yaptı. Üstelik Barbaros Hayrettin Paşa'nın 

heykelini koydu oraya.  Oruç Reis de var galiba yanında  

--Meclis Üyesi: Birkaç tane var.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Birkaç tane var. Aşevine her yıl 

--Meclis Üyesi: 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Siz değil. Burada meclisten 

bahsetmiyorum. Yo, yo siz de söylüyorsunuz ya. Laf arasında çıkıp heykel meykel konuşuluyor. 

--Meclis Üyesi: Hayır.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ya  konuşuluyor. Konuşuluyor. 

Çıkarttırırım kayıtlarda. Sen belki yapmamışsındır Ercan Abi.   

 --Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Aşevini, serayı. Bak fakir fukara istifade 

ediyor. Dört tane seradan 70 ton zerzevat topluyoruz. Ne olur benim büyüklüğümde bir belediye 

için. Al parayla dağıt. O da olabilir. Ata tohumlarına bu yıl 500.000 fide dağıttık. Sen Ziraat Odası 

Başkanı olarak “hiçbir konuda bir şey yapamadın ama seni tarım konusunda tebrik ediyorum” 

demelisin. Binlerce çeşit Ata tohumu biriktirdik. Bak bir cimcik şeyden 500.000 fide dağıtıyoruz. 

Çok şükür. Benim köyde yaşayan köylüm, evinin balkonunda domates yetiştirmek isteyen kız 

kardeşim bedavaya belediyeden alıyor. 

 Sulama havuzu yaptık. Alihan yedi mi bitti? Yedi tane bitti. Havuz koyabileceğim, suyu da 

olan neresi varsa buyursunlar.  Ben 100 tonluk fazlasını yapamam. Benim gücüm yetmez.  100 

tonluk ucunda bir aparat. Köylü de geliyor artık bu mazot pahalılığında bilmem nereye kadar su 

almaya gitmiyor. Onları alıyor. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Başkanım iki tane sulama havuzu100’er tonluk mu? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hayır, bir tane 300 tonluk mu var içinde? 

200 mü? 

--Alihan  KUZU  Park bahçeler Müdürü : Engürü’de ki 300 tonluk Başkanım. Diğerleri 

100 tonluk.  

   --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bir tanesi 300, öbürleri 100’er  tonluk. 

Bak köy arazi yollarına bazen bu kadar bakmamalı mıyım acaba dediğim anlar oluyor. Kulübe 

mulübe koyuyorlar, götürüyorlar. Tine house, ….  house  
--Meclis Üyesi: ……………… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Taksiyle gidiyor insanlar. Taksiyle 

gidiyorlar. Bak yapılmıyordu arkadaşlar bunlar.    

 Halk Büfeler.  Halk büfeleri bile, öyle bir yani bizim belediye meclis üyelerimize de biraz 

sitemde bulunuyorum bu konuda.  Yeteri kadar biz beceremedik bu işi. Biz derken hepinizi 

kastediyorum. Halk büfeleri bile “Sayın Cumhurbaşkanı koydu” diyen var ya. “Allah 

Cumhurbaşkanımızdan razı olsun” diyorlar.  Yanına beni de koysalar bir şey demeyeceğim ama 

beni hiç söylemiyorlar da yani. Resmime de “Atatürk” diyorlarmış.  

11 adet spor sahası yapıldı bizim zamanımızda.  Kimsenin haberi yok.  

Bak çocuklarımız sokakta kaldılar. Devlet, koca devlet yurt bulmakta zorlandı. Biz 80 

öğrencimize ev sahipliği yapıyoruz.  Bak bir daha söylüyorum bunların pek çoğunda sizin de 

emeğiniz var. Desteğiniz var. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Bizde onay verdik.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Desteğiniz var  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: İyi olan her şeyi destekleriz.  
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--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Acun Ilıcalı gibi para topladık. Çıktık 

arkadaşlar. Bak böyle, böyle günlerden geçti.  Yani bu 5 yılın hesabını sorarken her dönem kendi 

içinde bulunduğu şartlara göre değerlendirilmelidir. Neyle biz muhataptık ya? Neyle muhataptık? 

Yani pandemiyi görmezden mi geleceğiz.   

Halk marketten şu an 1400 hane, yardıma muhtaç 1400 haane istifade ediyor. Allah adı için 

şahitlik edin biriyle benim elimde teneke fotoğrafını görmediniz. Hiçbiri benim kapıma gelmedi. 

Hiçbiri benim partime gitmek zorunda kalmadı.  Her ay 1400 hane, gidiyor iyi kötü, az çok oradan 

alışverişini yapıyor. Namerde muhtaç olmuyor.  

--Meclis Üyesi:  Başkanım üye olmadan mı aldılar? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ne üyesi ya  

--Meclis Üyesi: Partiye üye olmadı mı?  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ben tanımıyorum hiçbirini  

--Meclis Üyesi: Bak üye yapmadan verdinse ayıp ettin.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bak kreşte, çocuklarımız eğitim görüyor.  

“Temelini sen atmadın ki” eleştirisi yaptınız ya. Harabeyi çocuk eğitim yuvası haline getirdik. 

Çocuklarımızı bağrına bastı belediye.  Yüze yakın öğrencimiz var orda şimdi. 

Huzurevini hiç saymadınız zaten. Ya huzurevini üstelik birde Büyükşehir Belediyesine 

devretmişken geri aldık.  Bölge Parkı gibi.  Bölge parkına üstündeki o çalışma için o kadar 

kamulaştırma maliyetine rağmen devir etmişiz. Üstüne bir de Gemlik Belediyespor kullanıyormuş.  

Borç haciz gönderdiler, haciz.  Geri aldım.  Bak termenin bulunduğu araziyi de geri aldık. Bir de 

bunları da yaptık yani. Bunları Emlak İstimlak Müdürlüğünün kamulaştırmalarını yeterli görmüyor 

olabilirsin ama Sevgili EKER, bu yolla geri elde ettiğimiz, bu millete kazandırdığımız yerlerinde 

hesabını yap. 

--Meclis Üyesi:  
--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Nasıl?  

--Meclis Üyesi:    

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Onay verdiniz arkadaş. Bunları oraya 

Büyükşehir’e verelim derken de verdiniz ama öyle de bir durum var yani. 

 Engelsiz montaj atölyemiz. Bir gidin bak arada oraya. Bak 15 tane çocuğumuz istihdam 

oldu şimdi orada. Her ay iyi kötü para getiriyorlar. Çocuklara veriyorlar.  Bir araya geliyorlar. Hiç 

kontak kurmayan çocuklar birbiriyle sohbet etmeye başladı.   

Engelsiz taksi, binlerce yurttaş taşıdı bak. Hasta nakil aracı, engelsiz taksi. Ben size 

“zamanın ruhunu kavrayamıyorsunuz, yakalayamıyorsunuz, vatandaşın bizden beklediği dört duvar 

değil” derken, aklınızda duvar kalmış, gerisini duymamışsınız. Bak ben bunlarla dokunuyorum bu 

yurttaşa. Dokunuyorum. 

 Şimdi daha bir sürü şey var elimin altında. Oradan ikaz geldi. “Faaliyet raporu değil bu” 

diye. Çok uzatmayayım ama bisiklet yollarına Sevgili DURDU girişimde bulunduk.  Zeynep ön 

görüşme yaptı.  Bütün ilçe sahili ve dikine doğu, batı hattında da, dere hattı üzerinde Adana'dan da 

bir model getirdi hatta gösterdi. Yanları akşamları da böyle lamba yanıyor. Gidiyor geliyor böyle. 

Havalimanı gibi görünüyor. Çok güzel. Genel sekreterimiz dedi ki “bisiklet yollarına ilçe 

belediyeleri karışmasın. Biz yapacağız.” Sahildekini yaptım farkında mısınız?  

--Meclis Üyesi: 
--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yaptı. Artık boya falan da 

yapılmıyormuş. Onu da orada imal edilirken öğrenmiş olduk. Ama biz yada Büyükşehir Belediyesi 

bizim için fark etmiyor. ….. de yapması lazım yani hastaneye kadar olan bölümde de aynı 

güzergahı işletmesi lazım. 

 Spor Salonunu, 2500 metre kentin merkezinde, meydanında bir kuruş kamulaştırmaya 

ihtiyacı olmadan yapabilir bir durum tespit ettik.  “Kanuna, nizama uymadan” gibi bir eleştirisi oldu 

Sevgili DURDU'nun.  Bazen esnetmeye çalıştık kanunu ama bunu vatandaşın faydasına 

gördüğümüz için yaptık. Çağırdık. Her işe yetkin diye tabir ettiğiniz personelimiz var ya çağırdık.  
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Arkadaşlar bu binanın üzerinde böyle bir şey yaparsak statik açıdan sorun yaratır mı? Çalıştı 

çocuklar. Döndüler. Projesini hazırladılar. “Bunu yaparsak hiçbir sorun olmaz Başkanım” dediler.  

“Ruhsat düzenleyelim” dedik. “Ruhsat düzenleyeceksek eğer Başkanım plan değişikliği yapmamız 

gerekiyor” dediler.  Kim düzenli yapıyor plan değişikliğini. Meclis, İlçe Belediye Meclisi yapıyor.  

Büyükşehir Belediye Meclisi de onaylıyor.  Bir de sponsor bulduk. “Hem sponsoru kaçırmayalım.  

Hem nasılsa biz yapıyoruz bu işi” deyip, projesi olan, statik projesi de dâhil bütün projeleri 

hazırlanmış ancak ruhsata çevrilmemiş bir modelde başladık oraya yapmaya.  Gaipten sesler 

üzerine Çevre Şehircilik Müdürlüğü denetlemeye geldi orayı. Gaipten sesler niye dedim biliyor 

musunuz? Kuvayi Milliye Anıtının altında yapılacak olan imalatı müteahhit çökertti ya.  Ondan 

sonra siz de geldiniz bu mecliste “orası da böyle olursa ne olur?” dediniz ya ondan geldi.  

Durdurdular. İyi. Neyi bekledik? Plan değişikliğini bekledik.  Kim yaptı plan değişikliğini?  Gemlik 

Belediye Meclisi. Sizler, birlikte evet dediniz.  Büyükşehir Belediyesi ne yaptı? Anında onay verdi. 

Arada ne oldu? Ekonomik kriz girdi memlekette. Bak ihale ediyor çocuk alan yok 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Daha önce yapsaydınız işte onu diyorum 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Ama olur mu Sevgili DURDU?  

Sponsoru bulmuşsun. Zaten her şeyini senin yapacağın bir işi niye bekleteyim? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Bu konularla karşılaşmamak için bekletmemeliyiz.    

  --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Hayır, bir şey değişmeyecekti. Yine bir 

sene bekleyecektik. Yine bir sene plan değişikliğini bekleyecektik. Geç başlayacaktık  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Ruhsatla ………... daha önce yapabilirdik.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Hayır, hayır zaten hemen yaptık be.  

Yani ilk göreve geldiğimizi yaptığımız işlerden biri bu. İş plan değişikliğini ama plan değişikliğine 

konu olduğunu işe başlayacağımız gün öğreniyoruz. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Onu diyorum işte 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Ha 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Oraya takıldık zaten 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hayır, oraya takılmadık.  Biz işe başladık. 

Siz dediniz ki  “ruhsatı yok buranın.  Bütün işlemleri tamamlansın ondan sonra yap.” “İyi peki” 

dedik.  Yarım bıraktık işi. Bütün işlerini tamamladık.  Tamamladıktan sonra da şimdi yarım kalan 

işe müteahhit girmiyor ihalelerine. Girmiyor.  

  Balıkpazarı, çocuklar Balıkpazarının var mı görseli? 

--………..: Var Başkanım. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Açın onu.  Ya şu işe “ucube” demek 

nereden baksan haksızlık ya Sevgili DURDU 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Bizce öyle Başkanım 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ya bence de haksızlık. 

--Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bak onun, kayaların üzerinde deniz 

tarafında 4 metre genişliğinde, 76 metre uzunluğunda bir platform. Yürüyüş yolu bunun asla orada 

düzenleme yapılacak.  Projenin bir bölümünde de yeşil alan, peyzaj düzenlemesi var  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Başkanım şuan bile…. sahil……. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bak Sevgili dostum bu haliyle endişe 

ediyorsun. Onu söylüyorum. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bir de tenekeler var ya onu da görünce 

bildiğin sahilin ortasına kondu gibi o. Öyle değil. Bittiğinde bak ne olacak orada.   

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Görseli hoş değil zaten orada yani 

--Meclis Üyesi: Gayet güzel.   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bak, bak bittiğinde bu olacak. Bitmedi ki 

daha yani kerestesi biçilmiş, süngeri pamuğu kılıfı yapılmamış koltuk görmek gibi bu.  
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--Osman DURDU Meclis Üyesi:  ….. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Kim alır öyle koltuğu gidip. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Yeri itibari ile ………….     

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam, biz de diyoruz ki arkadaş “o 

mahallenin adı Balıkpazarı.” Ben bu projeyi anlatırken de böyle anlattım insanlara. Başka bir şey mi 

söyledim? 

--Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: “Karadeniz fıkrası gibi bir işten 

kurtaracağım sizi” dedim. 

  Olta balıkçılığı, resif yani içinizde en çok denize ben çıkıyorum.  Pandemi de bile çıktım. 

Ceza yedim biliyorsunuz.  Ya arkadaşlar bak önceki dönemin de hazırladığı, bizim revize ettiğimiz 

toplam 7 lokasyonda olta balıkçılığının geliştirilmesine ilişkin, yapay resif imalatının dosyasını 

hazırladık.  Bakanlığa yolladık. Alihan neredesin oğlum? Gelen cevap.  Hem de şeyden önce bu ha.  

Müsilajdan önce yani. Gelen cevap. “Ege ve Akdeniz bölgelerinde, Ege ve Akdeniz bölgelerinde” 

özür dilerim.  “Ege ve Akdeniz'e denizlerine ilişkin Master Plan çalışması tamamlanmış olup, henüz 

Marmara Denizi'nde yapılmamıştır. Dolayısıyla talebinizin adalar bölgesinde yapılmış olan yapay 

resif çalışmasının sonuçlarını takip edilerek yeniden değerlendirilmek üzere iadesi” şeklinde cevap 

geldi. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Resif yapılmadan mümkün değil mi?….. doğal ortam…… 

--Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet 

--Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Söyleyeceğim abi, bir dakika şimdi. Biz 

balık popülasyonunun gelişmesi gerekiyor memlekette, buna ihtiyaç var diye bunu yaptık. Kıyıdan 

balıkçıların balık tutabilmesini olanak sağlayacak da bir projemiz vardı. O sadece bizim değil sizin 

de projenizdi. Siz de doğru buluyordunuz onu.  Seçimlerden önce de anlatıyordunuz.7 tane fıskiye 

var. Fıskiyeleri bir şey gibi, dayanak yapısı gibi görüp, 25 metre denize “25 metre uzunluğunda 

ahşap iskele yapım işi” için izin istedik. Bursa Büyükşehir Belediyemiz dedi ki Alinur Başkan. 

grubun önünde oturuyorduk iskelede. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Evet  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hakan BEBEK’i çağırdı. Hakan BEBEK 

dedi ki “Başkanım zaten bizim bu bölgede izinleri tamamlanmış dört tane şey projemiz var” dedi. 

--Meclis Üyesi:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hayır dikey yapı,  dikey iskele. Aynı 

amaçla. Çakışıyor mu diye baktık.  Onlarla çakışmıyor.  Tavsiye ettik. Alinur Başkan dedi ki “hiç 

karıştırmayalım. Zaten anamız ağlıyor bu izinleri alırken. Biz bunları yapalım.  Sen onun üzerine 

görseller, Gemlik’le ilgili görseller falan koyarsın” dedi. Bak tavsiyede bulundu bir de bana.  Ekap, 

dosyası Ekap’a girildi.  İhale günü verildi. Bak Büyükşehir Belediyesinden. O ihale takvimi işlerken 

bir yasal düzenleme geldi. Artık denize dikine iskele yapmak yasak. Yasak yani bu Bakanlık 

tarafından yasaklandı. “Yatay yapabilirsin” diyor. Denize yatay iskele mi olur ya?  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:  Rıhtım olur.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bravo Ercan Abi. Dernekler yerleşkesi 

olarak benim tarif ettiğim yer, göreve gelmeden önce de sonra da burasıydı.  Belediye. Belediyeyi 

AVM'ye taşıyacaktık.  Burayı dernekler yerleşkesi yapacaktık.  Sadece hemşeri dernekleri de değil.  

Gemlik'te bir sürü derneğimiz sürekli belediyeden yer istiyor ve fakat bir daha söylüyorum. 

Balıkpazarı projesinin anketlerde aldığı desteğin yanından bile geçemedi burayı oraya taşıma işi.  

Biz de ya hayat devam ediyor. Dernekler geliyorlar. “Giresunlular Derneğine verdin. Bize niye 

vermiyorsun?” diyor. Erzurumlulara verdik.  Şimdi Tekin Az önce diyor ki “Başkanım Muşlulara  

niye vermiyorsun? Artvinlilere niye vermiyorsun?” Kimseye bir şey vermiyoruz.  Belediyeye ait bir 

arazi üzerinde bütün masrafını, parasını derneğin karşıladığı, müşterek işlere de imza atan 
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çalışmalar yapmak şartıyla kullanma hakkı veriyoruz.  Arazide bizim, yapılan binada bizim günün 

sonunda. Doğru anlatmak lazım insanlara.  

 Belgem. Ya ben göreve geldim. 2019 Nisan 4. 2 ay sonra yazı geldi bana.  Bu sene son 

Belgem’i boşalt.  Nereden? Gençlik Spor bilmem ne daire başkanlığından.  Bir de memleketimizin 

çocuğu değil mi? 3 ay sonra “Hasanağayı boşalt.”  5 ay sonra “Atatürk stadyumunu boşalt.”  

Gençlik Spor hedef aldı bizi.  Ne varsa bizde onlara ait hepsini geri istediler.  O günden beri 

söylüyorum. Bizim o Kapalı Spor Salonu dediğimiz yerde beş tane de sınıf var arkadaşlar.  50'şer 

metrekare büyüklüğünde. Öğrencilere bu hizmeti vermek de dahil.  Bunun dışında pek çok kültürel 

faaliyeti,  enstrüman kursunu,  resim kursunu, sanat kursunu alabileceği bir lokasyon halinde de 

değerlendirecek orası.  Ama işte yani hem durduralım, hem öyle yapalım, hem böyle yapalım. 

“İhaleye giren olmuyor” diyorum size.  Bak Alpaslan çıktı.  “Parası olan belediye mi olur?” 

eleştirisi yaptı.   

Geriye dönüp “bu benim eserim” diyebileceğim bak 280 konut değil, 208 konut değil, Çarşı 

Deresi değil. Çarşı deresi 8 yıldır yapılıyordu.  Biz 6 ayda yaptık ya.  Mesela üniversitenin içinde 

bina bitti 

--Osman DURDU Meclis Üyesi:  Başkanım üstü kapalı yapıydı ya……..  

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Üniversitenin içinde Öğrenci Merkezi 

bitti. Temel atma programı dâhi yapmadık arkadaşlar.  Yapmadık.   

Siz anlatacaksınız.  Biz de anlatacağız elbette günün sonunda meramımızı.  Elbette bir daha 

söylüyorum. Her yaptığınız eleştiriyi bugün özellikle nezaketle, nezaket kuralları içerisinde her 

zaman yaptığınız gibi, yaptığınız için de teşekkürü de borç biliyorum.  Sevgili AKKUŞ’a cevap 

vermeyeceğim. “Öküz öldü. Ortaklık bozuldu” durumu anlaşılır Sevgili AKKUŞ.  2 ay sonra başka 

bir şey konuşuyor oluruz.  Onun için sana cevap hakkımı kullanmıyorum diye.  Eğer yorulduk. Çok 

da ille de konuşmak istiyorum diyen yoksa oylayacağım. 

--Meclis Üyeleri:  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sevgili Telat. Tamam, gerek kalmamış. 

Buyurun Ercan abi  
--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, şimdi yüksek hızlı treninin 

gelmemesi ya da gelmesi ile ilgili bir konuşma oldu.  Şimdi Bununla ilgili 2053 falan böyle bir şey 

yok. Şimdi biz tabi gönül isterdi ki bunu 2023 yani bu idrak ettiğimiz, bu yıl içerisinde bu YHT 

yani yüksek hızlı tren Bursa'ya gelsin istedik. Arzu ettik. Bu konuda da sürekli vekillerimiz 

nezdinde girişimlerde bulunduk.  Fakat İl Başkanlığımız vasıtasıyla aldığımız bilgi ve 

milletvekillerinin bize vermiş olduğu bilgiye göre, en geç 2025 yılında yüksek hızlı tren tüm 

donanımlarıyla yani hizmet verme noktaları işte,  ne deniliyor ona istasyonları vesairesi ile birlikte 

Bursa'da hizmet vermeye başlayacak ve arkasından da Gemlik'e de bu tren hattını getirmek suretiyle 

malumunuz limanlar bölgesinin demiryolu ayağı muhakkak 
--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ama yanlış bilgi veriyor olmayalım. 

Yüksek hızlı tren gelmiyor  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi:   Hayır, hayır tren hattı. Özellikle yük amaçlı. 

Çünkü arkadaşlar fark ediyorsunuzdur.  Bursa'dan Gemlik'e giderken şimdi yollarda yoğun bir tır 

trafiği var. Yani bu tır trafiği gerçekten gerek otoyolda,  gerek Gemlik Bursa yolunda önemli 

derecede bir tehlike oluşturuyor. Dolayısıyla bu yük taşımacılığını, özellikle ağır tonajlı nakliyatı, 

demiryollarına  almak suretiyle, bunu hem tehlikesi daha az ve ekonomik hale getirmenin 

şeyindeyiz. 

 İkinci olarak da Gemlik Terme Tesisleri ile ilgili bir sual soruldu. Bunu da 2024 yılında 

inşallah ilk aylarında hizmete açılacak. 

 --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Teşekkür ederim.  Burada notlara 

bakarken şimdi önemli de onun için onu da atlamayalım.  

Sevgili Alpaslan EKER, Manastıra asansör projemizi bundan 2 yıl önce ihale ettik.  Bak, 

projeleri hazırlandı.  Ruhsatı çıktı.  İhalesini yaptık.  İhaleye giren olmadı, kaldı.  Sonra biz onu 
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yeniden ihale edelim takvimi içerisindeyken Türkiye’de müsilaj diye bir olay ortaya çıktı.  

Müsilajın sonucu Çevre Şehircilik Bakanlığı Marmara Denizi'ne kıyı bütün Belediyelerde “kıyı 

kenarda yetki benim” dedi. “Ne Büyükşehir’i tanırım, ne ilçe Belediyesini. Herkes bana gelecek” 

dedi.  Plan değişikliği yapmamız gerekiyor. Yetki onlara geçince Fen İşlerindeki arkadaşlarımız, 

memur arkadaşlarımız “buradan ize şu, şu, şu, şu tazminatlar çıkabilir. Dolayısıyla bu imarla ilgili 

bu konuyu atlatalım öyle yapalım” dediler. Peki dedik. Sevgili Zafer IŞIK, 27. dönem Bursa 

Milletvekilimiz destek verdi bize.  Gidildi görüşmeler yapıldı. Çevre İl Müdürlüğü bize 

“üniversiteden bunun ekolojik sorunlar yaratmayacağına dair bir rapor hazırlatırsanız, biz 

memnuniyetle buna destek veririz” dedi. Biz Adapazarı'ndan sahte rapor da hazırlatmadık.  Gittik 

adam gibi bir üniversiteden, gerçekten bunun etkisi olmadığına dair dosyaya raporu aldık, götürdük.  

Hatta Zeynep'e dedim ki “Sevgili Zeynep, sen elden götür bunu kızım. Oradan cevabı elden al.  Biz 

bunu hızlıca Bakanlığa yollayalım.” Çünkü Bakanlıkla da, Tabiat Varlıklarını Koruma Genel 

Müdürlüğüyle de Zafer vekil görüşmüştü.  Elden götürelim diye Zeynep'i gönderdik. Bize oradan 

Zeynep'le elden 26 kalem,  26 kalem kurum görüşü geldi. Kurum görüşü 26 tane. Vallahi billahi 

Oşinografi Dairesi de var içinde yani.  Zafer Vekile dedik ki “ya böyle, böyle hani bunu, bu raporu 

verince bunlar bu izni vereceklerdi bize.”  Aradı elinden geleni de yaptı.  Karşıdan dediler ki 

“Vekilim bir ay içerisinde olumsuz bir rapor gelmezse, gelmeyen raporları da olumlu kabul 

edeceğiz.  Bir ay süre verin ne olur” dediler.  Bak tam bir buçuk yıl oldu arkadaşlar. Tam bir buçuk 

yıl oldu. En son zemin etütlerine ilişkin bir şey istediler.  Veri istediler.  Çalışmayı yaptırdık.  Onu 

da yolladık. Haber bekliyoruz.  İnşallah doğru sonuç gelir. 

 Bir de hayvan barınağı. Bak, ben burada, “ben bu araziyi hayvan barınağı yaptığımda 

kullanmak üzere satış yetkisi istiyorum” dedim.  Ona da “hayır” dediniz Sevgili Alpaslan EKER.  

Bak hayvan barınağını soruyorsun şimdi bana ama yapmak için ben “mevcut barınağı inşaatı 

yapacağım gün satacağım, bununla ilgili bana şartlı yetki verin” dedim. Buna rağmen “hayır” 

dediniz burada.  Vazgeçmedik. Hayvan barınağını yapacağımız yer Engürüyle Kurtul arasında. 

Karayolunun, karayoluyla ormanın sınırı içerisinde 9 dönümlük bir yer. Ormanı da kullanabilmek 

için, doğal yaşam alanı olarak üretebilmek adına orayı tercih ettik.  Tapusu çıksın diye bekliyoruz.  

Bütün yurttaş gibi. Biliyorsun o bölgenin üç kez tapusu iptal oldu.  Şimdi yine ya TOGG geldi. 

TOGG yerini işle buraya dediler.  İşledik.  Sonra Karayolları dedi ki “bunu genişletmen lazım bir 

daha.” Bunu da yaptık.   İlk iptal sebebi de vatandaşın açtığı davaydı.  Vatandaşlarla uzlaştık, 

anlaştık. Günün sonunda eğer yanlış bilmiyorsam, yılbaşına kadar tapuyu çıkartan birim Tapu 

Müdürlüğü müydü? 

 --Zeynep AKIŞ SERİNTÜRK Meclis Üyesi: Kadastro'dan onaylanır 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Kadastro'dan onaylanır yılbaşına kadar. 

Müdürlüğe de gelmiş olur diyor umuyoruz. O iş bizim. İnsanlara bunu söz verdik. Mahcup 

olmayalım diye yapmak istediğimiz bir şey değil. Birçok hayvan severler var.  Bir o kadar çok da 

sevmeyen var.  “Ama ya sokaklarda bu kadar köpek mi olur?” deyip eleştiren de var.  Bunu bu 

çözer başka türlüsü çözmez. O da şartla. Başka belediyeler getirip arazimize atmasın diye de 

denetimleri de daha da fazla yapmamız lazım. 

 Evet, arkadaşlar önce 2 nolu maddeyi yani 2024 Mali Yıllık Performans Programı ile ilgili 

raporu oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? İYİ Parti, Cumhuriyet Halk Partisi kabul. 

Adalet ve Kalkınma Partisi ve Milliyetçi Hareket Partisi'nin ret oylarıyla, oy çokluğuyla, 

 3 madde yine Plan bütçe komisyonumuzun 2024 Mali Yılı Bütçe kararnamesine ilişkin gelir 

ve gider bütçesiyle ilgili rapor ayrı ayrı oylamama gerek var mı geliri gideri?  

--Faruk BİLGİLİ Yazı İşleri Müdürü:  Madde  madde oylayabilirsiniz Başkanım 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Madde madde oylanmış gibi oylarınıza 

sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Etmiyorsunuz değil mi bütçeyi? 

--Meclis Üyesi: ….  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hayır madde madde oylanmış gibi 

oylarınıza sunuyorum dedim.  
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 --Osman DURDU Meclis Üyesi: Evet  

--Sedat ÖZER Meclis Üyesi: Madde, madde oylanmayı oyladık zannettiler. O yüzden 

kabul dediler  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam, Gelir Ve Gider Bütçesi ile ilgili 

rapor Milliyetçi Hareket Partisi ve Adalet ve Kalkınma Partisi Ret.  İYİ Parti ve Cumhuriyet Halk 

Partisi'nin kabul oylarıyla, oy çokluğuyla kabul edilmiştir.  Hayırlı uğurlu olmasını diliyorum. Bu 

son bütçe görüşmesiydi, dolayısıyla son 

--Sedat ÖZER Meclis Üyesi: Bütçe yemeği  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Son bütçe yemeği davetimizdir.  

--Fehmi ARSLAN Meclis Üyesi: …….. Söz almadık….  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:   Geçti artık.  Faaliyet raporunda inşallah 

Fehmi Abi.  

--Sedat ÖZER Meclis Üyesi: Bütçe yemeğini hatırlatmadınız  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı:  Arkadaşlar, mesaj geldi mi bütçe 

yemeğine ilişkin? Watsaptan 

--Meclis Üyesi: Geldi Başkanım 
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